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Akkor, amikor egy országban olyan „pengeélen tán-
col” az érdekegyeztetés, legyen az országos, ágazati
vagy munkahelyi szint, mint a mai Magyarországon,
akkor igenis szükség van nemzetközi kapcsolatok-
ra, szükség van arra, hogy nemzetközi szövetségek-
hez tartozzunk. 

Szükség van egyrészt azért, hogy érezzük azt,
hogy egy nemzetközi közösség részesei vagyunk,
akik ugyanúgy, mint mi, munkavállalói érdekekért
tesznek, küzdenek. Másrészt azért van szükségünk
nemzetközi szövetséghez való tartozásra, hogy
amennyiben nagy baj van az országon belüli érdek-
egyeztetésben, akkor a nemzetközi szervezetek, a
nemzetközi kapcsolatokból fakadó szolidaritás segít-
ségét igénybe vehessük a probléma megoldásához.

Az EVDSZ ennek jegyében két nemzetközi szak-
szervezeti szövetségnek is tagja. Egyrészt az EPSU-
nak, azaz az Európai Közszolgálati Szövetségnek,
amely a közigazgatásban, az egészségügyben, a
szociális szolgáltatásban, a környezetvédelmi szolgál-
tatásban, valamint az energia-, víz- és hulladékgazdál-
kodás területén dolgozókat tömöríti az összes európai
országból, Oroszországból és Közép-Ázsiából. 

Az IndustriAll nemzetközi szövetség az ipar terüle-
tén fogja össze a munkavállalókat Európában.

Az EVDSZ az ágazatban, a szolgáltatási területen
foglalkoztatott szakszervezeti létszámmal az EPSU-
hoz, míg a villamosenergia-termelésben foglalkozta-
tott szakszervezeti tagsággal az IndustriAll-hoz tarto-
zik.

Ez a két szervezet vesz részt a villamosenergia-ipar-
ban folyó európai szintû háromoldalú szociális párbe-
széd munkavállalói oldalán. Az EVDSZ, Pinczés Ernõ
(az EVDSZ Szövetségi Vezetõségének, Elnökségének
tagja, a TIVISZ elnöke) révén részt vesz ezen a fontos
fórumon, mint az EPSU delegáltja. A munkáltatói ol-
dalt ezen a fórumon a EUROELECTRIC képviseli. A fó-
rum harmadik oldala az Európai Bizottság.

A Szociális Párbeszéd Bizottság legutóbb Belgium-
ban ülésezett 2016. 06. 27-28-án. Az EVDSZ-t természe-
tesen Pinczés Ernõ barátunk (EVDSZ Szövetségi Ve-
zetés tagja) képviselte és az általa megosztott informá-
ciókból szemezgettünk.

A Brexit (2016. 06. 23.): Nagy-Britannia népszava-
záson döntött, hogy kilép az Európai Unióból. 

A Brüsszelben megtartott ülésnek is témája volt
Brexit és annak várható hatásai. Luca Visentini ETUC
(Európai Szakszervezeti Szövetség) fõtitkára kijelen-
tette: „Sötét nap ez Európának, Nagy- Britanniának és
a dolgozóknak egyaránt” „AZ ETUC megerõsítve foly-
tatja tovább küzdelmét egy igazságosabb és szociáli-
sabb Európáért!”

A résztvevõk elemzéseikben felhívták a figyelmet
több negatív hatásra is: 
– a brit fiatalok többsége nem támogatta döntést,
– a munkavállalók tartanak a meglévõ jogok csorbí-

tásától,
– a szakszervezetek bíznak az együttmûködés fenn-

maradásában (a brit szakszervezetek tragikusnak
látják a népszavazás eredményét),

– az alulképzett és elszegényedett rétegek azt hiszik,
hogy az EU felelõs a szegénységért,

– Franciaországban is régóta tüntetnek a munka tör-
vénykönyv negatív változásai ellen,

– a migráns áradat miatt sokan a határok visszaállí-
tását követelik, mely hatások további kivallásokat
is inspirálhatnak!

A bizottság munkaprogramjának áttekintésébõl fel-
villantunk néhány – a korábbi lapszámainkban mé-
lyebben is bemutatott – elemet, amit egyben a szak-
szervezeti feladatokat is meghatározzák, mint a mun-
kaerõpiacot keményen érintõ hatások:
– a COP 21 alkalmazása,
– az energiapiac és ipar átalakulása,
– a digitalizációs változások,
– a szabadkereskedelmi megállapodások (TTIP,

CETA) esetleges aláírása,

– az energia forradalom hatásai során (az ágazat mun-
kavállalónak megtartása – nem csak a béreket érin-
tõen) alkalmazkodnunk kell és beszélni, egyeztet-
ni és megállapodni az igazságos átmenet során al-
kalmazható eszközökrõl. (Többen, valós veszély-
forrásként említik, hogy az „amerikaiak”, szeret-
nék a nagyvállalatokból kizárni a szakszervezeteket
a transznacionális egyezményeknél.)

Fontos eseménye volt a nemzetközi szakszerveze-
ti életnek a 2016. június 7-9. napján Madridban lezaj-
lott IndustriAll II. Kongresszus, ahol többek közt ha-
tározat született az Európa keleti régiójának bérfel-
zárkóztatásával kapcsolatosan. Idézet a határozatból:

„Egyenlõ bért egyenlõ munkáért 
az egész Európai Unióban 

…2014-ben a Keleti Régió országainak munkaerõ
termelékenysége elérte az EU átlag 70-84%-át.

…
Ezzel egy idõben az órára lebontott munkaerõkölt-

ség az EU átlagának csak 30-40%-a. Ez azt jelenti, hogy
a Keleti Régióban a dolgozók aránytalanul alacsony
béreket kapnak a nyugat-európai országok munka-
vállalóihoz képest.

…
A dolgozók a kelet-európai országokban alacso-

nyabb béreket kapnak annak ellenére, hogy képzett-
ségük és képességeik az EU átlaghoz mérhetõek.

Az industriAll Europe Keleti Régiója felhívja a
Kongresszust, hogy a szolidaritást ne szûkítse a me-
nekültekre és migránsokra és az õ integrációjukra az
EU munkaerõpiacára. Koncentrálnunk kell arra és
hozzá kell járulnunk ahhoz, hogy elérjünk egy egyen-
súlyt a magasan és alacsonyan keresõ dolgozók között
az EU tagállamaiban. Az industriAll Europe Keleti Ré-
giója kéri, hogy a Kongresszus adjon mandátumot az
industriAll Europe testületeinek és politikai bizottsá-
gaink arra, hogy a következõ idõszakban konkrét te-
vékenységekkel kifejezetten foglalkozzon vele és old-
ja meg ezt a problémát.” 

A nemzetközi kapcsolatok vonatkozásában fontos
megemlíteni, hogy mind a két nemzetközi szövetség tá-
mogatja az EVDSZ által az atomenergia humánkérdése-
ivel kapcsolatosan benyújtott EU-s projektjét, képvise-
lõik részt vesznek a projekt Irányító Bizottságában és
pénzügyileg is támogatják a projekt megvalósulását.

Végezetül fontos azt is megjegyezni, hogy mind-
két szervezet magas szinten képviseltette magát az
EVDSZ II. Taggyûlésén is.

dr. Szilágyi József
EVDSZ Elnök

*TEÁOR’08 SZERINT      FORRÁS: KSH

A villamosenergia-ipar õrzi szervezettségét!
A KSH adataiból Neumann László szakértő által készített kimutatások alapján megállapítható, hogy ugyan a tagság nemek közötti megoszlása átalakult,
de egyedül a villamosenergia-ipari ágazatban működő szakszervezetek tudták megőrizni szervezettségüket az elmúlt 15 évben Magyarországon.

Szükségünk van nemzetközi szövetségekhez való tartozásra
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A helyszín kiválasztását indokolta, hogy
az SZV tagjai megismerjék az EVDSZ
– folyamatosan megújuló – szolgáltatá-
sai közé bekerülõ wellness szállodát
és annak szolgáltatásait. Ezúton is
örömmel ajánljuk szakszervezeti
tagjaink és családtagjaik figyelmé-
be, hogy a jövõben kedvezménye-
sen várja õket a Hotel Wellamarin
Zamárdi. http://www.wellamarin.hu

Téglás József köszöntötte a rendkívüli
SZV ülésen megjelenteket. Az EVDSZ el-
nökhelyettese (levezetõ elnöki minõsé-
gében) megállapította határozatképessé-
get és javaslatot tett a meghívóban sze-
replõ napirendi pontok elfogadására,
amit a résztvevõk egyhangúlag támogat-
tak és a jegyzõkönyv vezetésével
Bertafalvi Hortenzia Fannit, az EVDSZ Tit-
kárságvezetõt bízták meg. A továbbiak-
ban az EVDSZ 2016. május 18-i SZV
ülés jegyzõkönyvének elfogadására ke-
rült sor.

A résztvevõk, az SZV 73/2016.
(05.18.) határozata alapján megkezdték
a 2016. évi ágazati bér- és szociális meg-
állapodással kapcsolatos tárgyalások ta-
pasztalatainak elemzését. Felvezetõjé-
ben, dr. Szilágyi József EVDSZ elnök
megkérte a hozzászólókat, hogy beszél-
jenek a bértárgyalások elõzményeirõl,

érintsék szolidaritás kérdését, értékeljék
a 2016. évi az ágazati a bérmegállapodás
aláírásának elmaradását és tegyenek ja-
vaslatot arra is, hogy a munkavállalói ol-
dal hogyan zárja le az idei évi ágazati bér-
tárgyalásokat. Végezetül arra kérte a vi-
tában résztvevõket, hogy hozzászólása-
ikban mondják el véleményüket abban a
kérdésben is, hogy szerintük az EVDSZ
maradjon-e ágazati érdekérvényesítõ
szervezet vagy váltson profilt és „csak”
mint szolgáltató szervezet mûködjön to-
vább. Vitaindítójában az EVDSZ elnöke,
kitért a VKSZ-ben megfogalmazottak ér-
telmezésére és a bértárgyalásokkal ösz-
szefüggõ további háttér információkat is
megosztott a jelenlévõkkel. Felhívta az
SZV tagjainak figyelmét néhány fontos
külsõ körülményre is, amire a szakszer-
vezeteknek (sajnos) nincs érdemi ráhatá-
sa, mint pl. a munkáltatói-, a politikai- és
a gazdasági környezet. 

A hozzászólások ismeretében több ha-
tározat elfogadásáról döntött a testület, el-
sõként:

„Szövetségi Vezetõség felhatalmaz-
za az Elnökséget, hogy az EVDSZ
alapszabálya mentén megvizsgálja a
szövetségben kialakult jelenlegi
helyzetet és elemezze annak okait,
tekintettel annak stratégiai vonatko-
zására.”

A folytatásban dr. Szilágyi József há-
rom lehetséges verziót vázolt fel, a 2016.
évi ágazati bérmegállapodás lezárása ér-
dekében. A vitát követõen a három hatá-
rozati javaslatból a következõ tartalom el-
fogadását támogatta az SZV:

– szakmai kifogásait megfogalmaz-
va tegyen megállapításokat a
VTMSZ 2016. május 30-i keltezé-
sû munkáltatói levelére és ezt tu-
dassa a munkáltatói oldallal;

– döntött válaszlevél megírásáról és
annak munkáltatói oldal számára
történõ megküldésérõl;

– kezdeményezte – felhatalmazást
adva az elnökségnek – a 2017.
évi bértárgyalások szeptemberi
megkezdését.

A továbbiakban is számos hozzászólás
hangzott el az érdekérvényesítés és ösz-
szefogás témájában és további két hatá-
rozat is született:

Az útidõ elszámolása:
„Szövetségi Vezetõség egyetértett

abban, hogy az EU bíróság határoza-
ta alapján az EVDSZ készítsen hivata-
los állásfoglalást az útidõ témában,
melyet elkészülését követõen a hon-
lapján tegyen nyilvánossá és elérhe-
tõvé”

A LIGA Szakszervezetek összehívta LI-
GA Tanács ülését (2016. július 8.):

„Szövetségi Vezetõség megtár-
gyalta és egyetértett abban, hogy dr.
Szilágyi József EVDSZ elnököt jelöli
a LIGA társelnöki tisztségére, mellyel
kapcsolatos választásra a 2016. júli-
us 8-i LIGA Tanácsülés keretében ke-
rül sor„

Az emlékeztetõbõl azt is megtudhatjá-
tok, hogy beszéltek a résztvevõk a LIGA
aktuális kérdéseirõl, az Ifjúsági Találkozó
elõkészületeirõl, olvashattok még a Forró
Drót újságot és az alhonlapokat érintõ
megújítási elképzelésekrõl, az EVDSZ-t
érintõ EDC applikációról, a LIGA szolgál-
tatások tagkártyával történõ igénybe vé-
telének lehetõségérõl, a nyugdíjas tago-
zat követelésérõl és belsõ ügyeinkrõl/leg-
égetõbb gondjainkról, felvetés szintjén a
Cafetériát érintõ adóváltozásokról. 

Az ülés zárógondolatai között a résztve-
võk kellemes pihenést és nyaralást kíván-
tak egymásnak és most engedjétek meg,
hogy ezt én is megtegyem az EVDSZ öt
fõs kis csapata nevében: Jó egészséget
és jó pihenést! Élményekben gazdag,
kellemes nyarat kívánunk szakszerveze-
ti tagjainknak minden kedves olvasónk-
nak!

A jegyzõkönyv alapján készítette az
ülés levezetõje:

Téglás József
EVDSZ Elnökhelyettes

Hogyan tovább ágazati érdekegyeztetés?Hogyan tovább ágazati érdekegyeztetés?
A tavalyi év novemberében ünnepeltük a villamos-
energia-iparban az ágazati érdekegyeztetés 25 éves év-
fordulóját. A múlt értékelésével és a jövõvel kapcsola-
tosan a szociális partnerek hangsúlyozták, hogy a vil-
lamosenergia-ipari ágazati szociális párbeszéd fenn-
tartása a legfontosabb feladatunk, tekintettel arra is,
hogy a villamosenergia-iparban folyó szociális párbe-
széd egy olyan érték, melyet nem szabad hagynunk,
hogy elvesszen! 

Akkor úgy láttuk, hogy a jelen a jövõ stabil alapja.
Úgy láttuk (és látjuk), hogy a villamosenergia-ipari
alágazatban a munkaügyi kapcsolatokat magas szak-
mai színvonalú egyeztetések jellemzik, és a Villamos-
energia-ipari Társaságok Munkaadói Szövetsége felelõs
partner. Ilyen elõzmények mellett vágtunk neki a 2016.
évnek, bízva a sikeres együttmûködésben és a mind-
két fél által elfogadható megállapodások – különös te-
kintettel a 2016. évi bérmegállapodás – megkötésébe. 

Az év úgy indult, mint bármely korábbi év, de nem
úgy folytatódott… Év elején megállapodtunk a VAPB
ülésének témaköreiben és ütemezésében, majd annak
rendje és módja szerint elkezdõdtek a bértárgyalások,
miközben a két oldal egyetértésével folyt az EVDSZ ál-
tal indított próbaper „az ágazati szakszervezetek pénz-
ügyi támogatása” érvényességének tárgyában. 

A bér- és szociális tárgyalások azonban nem a vára-
kozásnak megfelelõen zárultak. Ebben az évben ugyan-
is nem jött létre ágazati bérmegállapodás. Létrejöttek
csoportszintû megállapodások (E.ON, RWE és végül
MVM csoport), de még jelenleg is vannak munkáltatók,
ahol az ez évi bérmegállapodások megkötésére – rész-
ben az ágazati bérmegállapodás hiánya miatt – nem 
került sor.

A munkáltatói oldal 2016. május 30-án az ágazati bér-
tárgyalásokat – a „csaknem teljes körûen megszületett
helyi bérmegállapodásokra és az ezekre visszavezethe-
tõen bekövetkezett érdekmúlásra tekintettel – lezárt-
nak nyilvánította. Az érdekvitával szükségszerûen ve-
le járó konfliktus, majd sztrájkhelyzet bejelentése és a
munkavállalói érdekképviseletnek a nyilvánossághoz,
- valamint a még elégséges szolgáltatások vonatkozásá-
ban – a bírósághoz fordulása szintén nem kedveztek
az évek óta megszokott higgadt eszmecserének.

Az érdekegyeztetés hajója zátonyra futott az ipar-
ágban!

Ezt követõen a munkavállalói oldal értékelte a kiala-
kult helyzetet, mint ahogyan megtette ezt a munkálta-
tói oldal is. Idõközben - sajnos számunkra nem kedve-
zõen – jogerõsen lezárultak a felek között folyamatban
lévõ perek. 

Úgy tûnik, elérkezett az idõ, hogy 
– normalizálódjanak a kapcsolatok az iparágban

a munkáltatói és a munkavállalói oldal között;
– folytatódjanak a tárgyalások az „ágazati párbe-

széd sikeressége legfontosabb dokumentumá-
nak, a VKSZ-nek” a módosítására;

– új alapokra helyezzük az évenkénti ágazati bér-
tárgyalások rendszerét;

– hogy az év hátralévõ részében végrehajtsuk a
VAPB üléseinek témakörei tárgyában rögzített,
közösen meghatározott feladatainkat.

Mi készen állunk erre! Bizton állíthatom, hogy a
munkavállalói oldal egységes a tekintetben, hogy az
ágazati szociális párbeszéd a villamosenergia-iparban
az elmúlt 25 év hagyományaihoz méltó módon folyjon,
és prioritást élvezzen az együttmûködés, a megegye-
zési szándék!

Valljuk, hogy jelszavunk nem csak a munkavállalói
oldalon igaz, hanem az iparági közös feladataink telje-
sülése tekintetében mindkét oldal vonatkozásában: 

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!

dr. Szilágyi József
EVDSZ Elnök

Tájékoztatás az EVDSZ kétnapos rendkívüli Szövetségi Vezetőség üléséről
2016. június 15-16. Hotel Wellamarin Zamárdi
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HÍREK

Az SZV ülésein résztvevõk rendszeresen tájékozódnak (az ülések között el-
telt idõszakban: tájékoztató anyagokból, hírlevelekbõl, az elektronikus- és írott
sajtóból, a honlapokról és a Facebookon) a LIGA-ban és szervezeteinél folyó
munkákról. Megismerik, a LIGA Elnökségi és Tanács ülések anyagait és
az ott született döntéseket.

Megemlítünk néhány érdekes témát, amivel LIGA Elnökség a közel-
múltban foglalkozott: 

– felhatalmazta dr. Mészáros Melindát, a LIGA Elnök Asszonyát, a Magyar
Nemzeti Üdülési Alapítvány szétválásáról szóló tárgyalásokon való rész-
vételre

– döntött Alapszabály módosítást elõkészítõ munkabizottság delegált-
jairól

– tájékozódott az Európai Gazdasági és Szociális Bizottság tevékenységérõl
– döntött a LIGA Tanács napirendek meghatározása melletti összehívásáról

Az EVDSZ minden fontos országos és ágazati kérdésben határozatokkal és ja-
vaslatokkal segíti a konföderáció tevékenységét (a LIGA nem felügyelni, hanem
segíteni kívánja az ágazati és helyi szakszervezetek munkáját) és ma úgy érezzük,
hogy LIGA is oda figyel a javaslatainkra, kéréseinkre, határozatinkra és követelé-
seinkre!

A LIGA Tanács 2016. július 08-án ülésezett a szervezet székházában.
Az EVDSZ SZV tagjai már a délutáni órában tájékoztatást kaptak arról, hogy az

EVDSZ által is támogatott vagy kiegészítésekkel ellátott LIGA Elnökségi határoza-
ti javaslatok, mennyiben nyerték el a LIGA Tanács támogatását.

Az ülésén résztvevõk, Czövek János társelnök vezetésével és 4944 mandátum
(az összes, több mint 63%-a) részvételével kezdhették meg a munkát. Gál Rezsõ
2016. június 1-ével távozott a LIGA Szakszervezetek elnökségébõl. Dr. Mészáros
Melinda LIGA elnök megköszönte Rezsõ barátunk munkáját és a méltató szavak
elhangzását követõen ajándéktárgyat és emléklapot adott át leköszönõ társelnök-
nek. Az Elnök asszony további két elnökségi tag (dr. Szilágyi Veronika, dr. Soós Ilo-
na) lemondását is bejelentette.

Egyebek mellett, a LIGA Tanács megtárgyalta és határozatban fogadta el a szer-
vezet 2017. évi bértárgyalásokon képviselhetõ álláspontját, melyet az EVDSZ Szö-
vetségi vezetõségének kérésére (Dr. Szilágyi József javaslatának megfelelõen) egé-
szített ki: „A bérmegállapodásnak a bérajánlásra vonatkozóan számszerûsített
emelési mértéket kell tartalmaznia.”

A résztvevõk a következõ határozatban - 2016. július 15-ével - hatályon kívül he-
lyezték azt a 2004-ben elfogadott határozatot, amely így szólt: „a tisztségviselõk,
mandátumuk megszûnésével (a visszahívást kivéve) minden tisztségben eltöltött
két év után egy havi tiszteletdíjnak megfelelõ összegû juttatásra voltak jogosultak”. 

Ezt követõen a LIGA Tanács nagy többséggel dr. Szilágyi József EVDSZ
elnököt a LIGA Szakszervezetek társelnökévé választotta. Munkájához
sok sikert és jó egészséget kívánunk!

A LIGA Tanács – Elnökségi javaslatra – döntött még az Alapszabályt érintõ mó-
dosításokról, így a rétegérdekeket megjelenítõ bizottságok (ifjúsági, nyugdíjas és
esélyegyenlõségi) elnökeinek elnökségi tagságának megszûntetésérõl. A jövõben
a bizottságok saját elnökeiket maguk közül választhatják, - eddig a LIGA Tanács
választotta - a LIGA Elnökség ülésein tanácskozási joggal vehetnek részt.

További részletek a http://www.liganet.hu weboldalon.
Téglás József

EVDSZ Elnökhelyettes

Ülésezett a LIGA Elnökség
és a LIGA Tanács

Név                           Jelölõ tagszervezet
1. Dr. Antal-Molnár Emese MTSZSZ
2. Czövek János HOSZ
3. Dr. Huiber Tibor MÉDOSZ
4. Dr. Kiss Mihály EVDSZ
5. Dr. Kónya Zsuzsanna MOSZ
6. Pongó Géza FRSZ

Módosult a munka
törvénykönyve

Hatályba lépett a munka törvénykövé-
nek módosítása. A törvénycsomagban a
költségvetési törvénybe ágyazott techni-
kai módosítás csomag került kodifiká-
lásra - fõként EU jogharmonizációs cél-
ból. Kivétel, hogy a készenléti jellegû
munkakörben dolgozó munkavállalók
beoszthatók szombati munkavégzésre
akkor is, ha a rákövetkezõ vasárnapra is
be lettek osztva. A munkajog.hu portál
részletesen bemutatja a változásokat.

A változások érintik, a felmondási tilalmak és
a csoportos létszámcsökkentés részletszabá-
lyait, a pihenõidõre és a vasárnapi munkavég-
zésre vonatkozó szabályokat, a vezetõ munka-
vállaló munkaszerzõdésére vonatkozó rendel-
kezéseket, illetve a kiküldetés során alkalma-
zandó felelõsségi szabályokat.
Cikkünkben röviden áttekintjük a munkajo-
gi kódexet érintõ fõbb változásokat és rávilá-
gítunk azok hátterére is.

A felmondási tilalmak
A törvényhozó kiegészítette a felmondási ti-
lalmakról szóló törvényhelyet. A régi munka-
jogi kódex alapján a várandós kismamák és a
reprodukciós eljárásban részt vevõk abszolút
védettséget élveztek a felmondás alól. A jelen-
leg hatályos Mt. fenntartotta a védettséget,
azonban azt annyiban pontosította, hogy a
várandósságra mint felmondási tilalomra a
munkavállaló csak akkor hivatkozhatott, ha a
körülmény fennáltáról a munkáltatót elõzete-
sen tájékoztatta.
Az Alapvetõ Jogok Biztosa a kódex hatályba lé-
pésének évében kezdeményezte az Alkot-
mánybíróság eljárását, mivel úgy vélte, hogy
a felmondás közlését megelõzõ tájékoztatási
követelmény, alkotmányos indok nélkül kor-
látozza az érintett személyek emberi méltó-
sághoz és magánszférához való jogát.
Az Alkotmánybíróság a kérdést megvizsgálta,
és az ügyet eldöntõ határozatában[1] részben
helyt adott az érvelésnek és megsemmisítet-
te a "felmondás közlését megelõzõen" szöveg-
részt. Az Alkotmánybíróság döntését követõ
jogszabály módosítás lehetõséget teremt a
munkáltatói korrekcióra, ha a munkavállaló a
felmondás közlése után tájékoztatja a mun-
káltatót, hogy a felmondás ellen védettséget él-
vez. Ilyen esetben a munkáltató a közölt fel-
mondást 15 napon belül visszavonhatja.

Csoportos létszámcsökkentés
Érdekes új szabály, hogy jövõ évtõl kezdõdõ-
en a tengerjáró hajó legénységére is alkalmaz-
ni kell a csoportos létszámcsökkentés szabá-
lyait. Az elsõre talán meglepõ rendelkezésnek
törvénybe iktatására a vonatkozó uniós elõírá-
sok[2] változása adott okot, mivel az a csopor-
tos létszámcsökkentésrõl és a munkavállalók
tájékoztatásáról szóló irányelvet[3] akként
módosítja, hogy csoportos létszámcsökken-
tés esetén – amely tengerjáró hajó legénysé-
gét érinti – a munkaadónak értesítenie kell
azon tagállam illetékes hatóságát, amelynek
zászlaja alatt a hajó közlekedik.

Pihenőidő szabályozása
Változnak a napi pihenõidõ szabályai is. A vál-
tozás egyik oka, hogy az Európai Unió Bírósá-
ga (EUB) az Union Syndicate Solidaires Isére
ügyben[4] megerõsítette, hogy a munkaválla-
lók biztonságának és egészségének hatékony
védelmét[5] a pihenõidõ szervezése tekinte-
tében akkor lehet elérni, ha a munkaidõt kom-
penzáló pihenõidõ alatt a munkavállalónak
egyáltalán nincs olyan kötelezettsége, amely
megakadályozná a zavartalan pihenésben.[6]
További követelmény, hogy a pihenõidõnek
közvetlenül kell követnie azt a munkaidõt,
amelynek a kompenzálására szolgál.
Az EUB jogértelmezésének logikáját követve
a pihenõidõ szervezésének hazai szabályai
úgy kerültek módosításra, hogy amikor a

munkavállaló számára 11 óránál kevesebb pi-
henõidõ került biztosításra, úgy a két egymást
követõ napi pihenõidõnek legalább 22 órát
kell kitennie.[7]
Kiegészítõ szabály, hogy ha a pihenõidõ a nyá-
ri idõszámítás kezdetére esik, akkor legalább
10, osztott munkaidõben vagy megszakítás
nélküli, esetleg több mûszakos munkarend-
ben vagy idényjellegû tevékenység esetén leg-
alább 7 óra napi pihenõidõt kell tartani.[8]
Mivel a fenti rendelkezést a 2017. január 1-jét
követõen kezdõdõ munkaidõkeret, elszámo-
lási idõszak vagy közölt munkaidõ beosztás te-
kintetében kell alkalmazni, ez a határidõ
egyúttal azt is jelenti, hogy az év végén közölt
munkaidõ beosztások még "átlóghatnak" a kö-
vetkezõ évre a régi szabályok szerint.

Szigorúbb szabályok kiküldetés során
Szintén uniós jogharmonizáció keretében ke-
rült módosításra a munkajogi kódex záró ren-
delkezései között szereplõ felelõsségi szabály.
A hazai munkajog a kiküldetéses munkaválla-
lás (ún.: posting) szabályait a vonatkozó EK
irányelvvel összhangban szabályozza
(96/71/EK irányelv, vagy posting irányelv).
A közösségi szabályozás célja, hogy az egyik
tagállamból a másikba történõ ideiglenes ki-
küldés során se érje (a nemzeti jogához ké-
pest) hátrányos megkülönböztetés a munka-
vállalót. Tehát a hazánkba küldött tagállami
állampolgárnak minden esetben részesülnie
kell a hazai minimumszabályok által nyújtott
juttatásokból (pl.: minimálbér), akkor is, ha a
kiküldött munkavállaló saját államában a jut-
tatás alacsonyabb mértékû.
Mivel a posting irányelv módosult[10], így a
vonatkozó hazai szabályt is módosítani kel-
lett. Ennek keretében új szabályként kerül be-
vezetésre, hogy a külföldi munkáltató és a szol-
gáltatás jogosultja egyetemlegesen felel a
munkavállaló munkabér és járulékfizetési kö-
telezettségeiért, feltéve, ha a jogosult a külföl-
di munkáltató mulasztásáról tudott vagy kel-
lõ gondossággal tudnia kellett volna.[11]
Az eddigi szabály, amelynek keretében a szol-
gáltatás jogosultja abban az esetben, amikor
nem tájékoztatta a külföldi munkáltatót az
irányadó munkafeltételekrõl készfizetõ kezes-
ként felelt a munkavállaló követeléseiért, kibõ-
vült az egyetemleges felelõsség szabályával.
A felelõsségi szabállyal együtt egy új bekezdés
is bevezetésre kerül. A munkavállaló munka-
ügyi iratait, a kiküldetés teljes ideje alatt a
munkavégzés helyén, valamint annak befeje-
zését követõ 3 évig a munkáltató székhelyén
vagy telephelyén meg kell õrizni.[12]

Vasárnapi munkaidő tilalom enyhítése
A kódexbõl törlésre kerül az a rendelkezés,
amely kimondta, hogy a készenléti jellegû
munkakörben (pl.: karbantartók, portások,
biztonsági õrök) dolgozó munkavállalók nem
oszthatóak be szombati munkavégzésre,
amennyiben a rákövetkezõ vasárnapra be let-
tek osztva.[13]
A törvényhozó a döntést azzal indokolta, hogy
a fenti szabály nem állta ki a gyakorlat próbá-
ját, és alkalmazása problémákat okozott.

Összegzés
Összességében elmondható, hogy a jog-
alkotó próbálta megõrizni a kódex in-
tegritását, és a fentiek közül utolsóként
említett hatályon kívül helyezett intézke-
désen kívül csak azon esetekben módo-
sította a törvény szövegét, amennyiben
az EU-s kötelezettség alapján elkerülhe-
tetlen volt. Egyelõre nem áll rendelke-
zésre információ arra vonatkozóan,
hogy az eredeti, tavalyi év õszén közzé-
tett módosítási javaslatban szereplõ mó-
dosítások a késõbbiekben elfogadásra
kerülnek-e majd.
További információ: www. liganet.hu
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A Budapesti Erõmûnél az érdemi bértárgyalások harmadik
hetében a menedzsment megszakította a tárgyalásokat és bér-
intézkedést hajtott végre. Az indoklás az volt – mint az a mun-
kavállalók felé kiküldött vezérigazgatói tájékoztatóból kide-
rült -, hogy nagyon elhúzódtak a tárgyalások és a szakszerve-
zet követelése középtávon nem finanszírozható. 

A tények ezzel szemben a következõek: az idei bértárgyalá-
sok érdemi, azaz tárgyalásos szakasza - éppen a BESZ kezdemé-
nyezésére – június 9-én kezdõdtek, miután kiderült, hogy eb-
ben az évben nem várható középszintû bérmegállapodás. Jú-
nius 22-én a szakszervezet egy ultimátummal felérõ „javasla-
tot” kapott, amit természetesen nem fogadott el, majd pár nap
múlva, egy újabb sikertelen tárgyalási nap után jött az egyol-
dalú intézkedés. A szakszervezet követelése végig az ágazati
bérkövetelés és a megvalósult bérmegállapodások tényszerû
adatain alapult, sõt a megegyezés érdekében jelentõs enged-
ményeket is tettünk ezekhez képest. A vállalat az idei évben
jóval magasabb, milliárdos nagyságrendû profitot fog elérni,
mint az elõzõ években, ezért is érthetetlen számunkra, hogy
miért okoz ilyen problémát a 15-20 millió forintos alapbérfej-
lesztésre szánt bérköltség különbség a javaslatokban. A „nem
finanszírozható” kitétel pedig teljességgel hiteltelen, mivel a
munkáltató semmilyen garanciát nem volt hajlandó vállalni a
létszám megtartására, mi több már most olyan tervek készül-
nek, amelyek az esetleges nyereség csökkenését, szervezeti át-
alakításokkal kívánja ellensúlyozni.

Ami végképp és teljességgel elfogadhatatlan az a munkál-
tatói javaslat volt, amely alapján béremelésnek próbálták elad-
ni az egyszeri, eredménytõl függõ, differenciált és a munka-
vállalók nagy többségét egyáltalán nem érintõ prémium kifi-

zetését. Az alapbérek fejlesztésére mindössze 1%-ot javasoltak
felhasználni, majd egyoldalúan ezt is hajtották végre.

A szakszervezet a tárgyalásokon konstruktívan, határozott
megállapodási szándékkal, nyomásgyakorló eszközök haszná-
lata nélkül vett részt, követelését folyamatosan módosítva kö-
zelített a munkáltatói ajánlás felé. Mindezek ellenére- nyilván-
valóan erõdemonstrációs céllal, szándékosan keresve a konf-
rontációt - érezte szükségét a menedzsment az egyoldalú in-
tézkedés végrehajtásának, azaz a tárgyaló asztal képletes felbo-
rításának.

A BEZRt-nél a tavalyi évben tulajdonosváltás történt. A szak-
szervezet nem feltételezte azt, hogy az EP Holding, mint új tu-
lajdonos, rögtön, szinte elsõ lépésként olyan intézkedésre ad-
jon utasítást a menedzsmentnek, hogy menjen szembe a ko-
rábbi évek, évtizedek hagyományával, amikor is, számtalan tár-
gyalás, vita, esetleg kisebb konfliktusok árán, de mindig volt bér-
megállapodás. Jelenleg úgy gondoljuk, hogy a kialakult helyze-
tért egyértelmûen a BEZRt. magyar vezetése felelõs.

Petíciót fogalmaztunk meg a tulajdonos felé, amelyet elõ-
ször az EP Holding prágai vezérképviseletén adtunk át szemé-
lyesen a BE ZRt. Felügyelõ Bizottság elnökének, Filip Belak úr-
nak. Ebben tiltakoztunk a tulajdonukban álló társaság elfogad-
hatatlan eljárása ellen, egyben felhívtuk a figyelmet arra is,
hogy mindez az EP holdingra, mint új magyarországi szakmai
befektetõre sem vet túl jó fényt. Végezetül kértük, hogy has-
sanak oda, hogy a menedzsment változtasson hozzáállásán.
Ha konkrét ígéreteket nem is kaptunk, mindenképpen pozi-
tívan kell értékelni a tulajdonos hozzáállását a konfliktus keze-
léséhez és azt a tényt, hogy személyesen fogadta a munkavál-
lalók képviselõjét.

A BESZ kénytelen volt másmódon is fellépni a munkáltatói
intézkedés ellen, aláírásgyûjtést indítottunk, amely nagy siker-
rel zárult, gyakorlatilag csak a vezetõ beosztásúak egy része
nem írta (még) alá.

Felkértük az EVDSZ-t, valamint a korábbi EDF EÜB kapcso-
latainkat, járjanak közbe, hogy a menedzsment térjen vissza a
tárgyalóasztalhoz. Ezúton is köszönjük a DÉMÁSZ Szakszerve-
zet és az Üzemi Tanács segítségét! Tiltakozó levelet adtunk át
az Erõmû menedzsmentjének, hogy vizsgálja felül eljárását. Je-
lenleg itt tartunk, de abban az esetben, ha a menedzsment nem
hajlandó változtatni, akkor további lépéseket fogunk tenni,
nem riadunk vissza a demonstrációktól, végsõ esetben a
sztrájktól sem.

Nehezen adjuk fejünket pereskedésre, s kü-
lönösen nehezen szánjuk rá magunkat a
munkáltató perlésére. Néha azonban egysze-
rûen nincs más választásunk. Így volt ezzel a
Paksi Atomerõmûben korábban munkát
végzõ Mûszakos Dolgozók Érdekvédelmi
Szervezetének (MÉSZ) néhány tagja is. Éle-
tükben gyökeres változást az hozott, hogy
az atomerõmû – jogszabályi elõírás miatt –
át kellett adja a tevékenységüket és foglal-
koztatásukat a MAVIR-nak. Már ekkor vilá-
gos volt, hogy a változás miatt õket és társai-
kat hátrány fogja érni, hiszen az új munkál-
tató csak kedvezõtlenebb foglalkoztatási fel-
tételek mellett volt csak hajlandó a tovább-
foglalkoztatásukra. A MAVIR több munka-
óra és kedvezõtlenebb KSZ feltételek mel-
lett volt csak hajlandó arra, hogy keresetszín-
vonaluk megõrzésére vállalást tegyen. Ám
utóbb a MAVIR e vállalása is kétértelmûnek
bizonyult.

Már a tárgyalások során kifogásolható volt
a MAVIR dolgozókkal szembeni eljárása, kü-
lönösen az a lépés, hogy a velük kötött meg-
állapodás tervezetét elõzetesen sem nekik,
sem az érdekvédõknek nem mutatták meg.
Utólag visszagondolva intõ jel lehetett vol-
na, hogy csak a hosszúra nyúlt tárgyalások
utolsó napján – a karácsonyi ünnepek elõtt
néhány nappal – mutatta be az általa egyol-
dalúan készített megállapodásokat, az átvett
dolgozókat így kész helyzet elé állítva: „alá-
írod vagy január elsejétõl már dolgozni se
gyere”. Miért tudták ezt megtenni? Nos, lát-
ták, hogy a dolgozók megosztottak.

A MAVIR által egyoldalúan kidolgozott
megállapodás kihangsúlyozta, hogy a megál-
lapodást „valamennyi, a munkavállalókat
esetlegesen érintõ, a jogutódlással összefüg-

gésben felmerülõ esetleges hátrányok enyhí-
tése céljából” kötötte meg, s tett vállalást az
átvett dolgozók keresetének megõrzésére
(de továbbra se feledjük: magasabb munka-
óraszám és kedvezõtlenebb szociális feltéte-
lek mellett).

Utólag derült ki, hogy a keresetszínvonal
megõrzésére tett vállalását a MAVIR kicsit
másképp értelmezte: úgy gondolta, hogy az
átvételt megelõzõ évben beteg dolgozóknak
ne járna 100%-os keresetmegõrzés, a beteg-
szabadságra fizetett távolléti díjat nem kelle-
ne figyelembe vennie. Meglepõ, hogy a XXI.
századi Magyarország egyik közismert, álla-
mi tulajdonú cégénél a vezetõk így gondol-
kodjanak, ám mégis így tettek. A MAVIR dön-
tése szerint nem járt teljes keresetkompen-
záció azoknak, akik „merészeltek” betegek
lenni; szerinte minden távolléti díj része a
keresetnek, csak a betegszabadság idõtar-
tamára fizetett távolléti díj nem. Hivatkozá-
sát az ágazati kollektív szerzõdés és a törvé-
nyek ellenében egy statisztikai iránymuta-
tással igyekezett alátámasztani, mely hivatko-
zást a bíróságok késõbb igen elegánsan sö-
pörtek le az asztalról – de ne szaladjunk eny-
nyire elõre.

A MÉSZ – utólag belátjuk hiba volt – soká-
ig a konfliktus békés, tárgyalások és levelezés
útján való feloldására törekedett. Mert azt
gondolta – mindannyian azt gondoltuk –,
hogy az MVM csoportnál a szociális partner-
ség nem csak üres kifejezés, meg lehet gyõz-
ni a MAVIR vezetõit arról, hogy a XXI. század-
ban a beteg dolgozóknak is azonos jogaik
vannak. Nem lehetett. Ez nemcsak a sokat
hangoztatott egyenlõ bánásmód fényében
volt (akkor) igen furcsa, de annak fényében
is, hogy a MAVIR igen egyszerûen megold-
hatta volna a kérdést: ha több túlórát bizto-
sít, az érintett dolgozók korábbi és a MAVIR-
nál elért bérének különbözete kisebb lett
volna, a keresetkompenzáció jelentõsen
nem terhelte volna. Ám a MAVIR nem akar-
ta megoldani a kérdést.

Végül per lett a dologból. Rögtön kettõ is.
Az egyik perben (egy megelõzõ közigaz-

gatási eljárást követõen) a Fõvárosi Közigaz-
gatási és Munkaügyi Bíróság mondta ki jog-
erõsen, hogy az érintett dolgozók 2011. évi
betegsége, mint akkor egészségi állapot a

2012. és azt követõ években is ún. védett tu-
lajdonságnak minõsül. Ezt pedig az egyenlõ
bánásmód iránti eljárásban figyelembe kell
venni. A bíróság döntését az Egyenlõ Bánás-
mód Hatóság is tudomásul vette, jelenleg an-
nak tisztázása iránti közigazgatási eljárást
folytat, hogy a MAVIR magatartása milyen
jellegû és milyen összefüggésben okozott
hátrányt az érintett dolgozóknak.

A másik perben elõbb a Szekszárdi Köz-
igazgatási és Munkaügyi Bíróság, késõbb pe-
dig a Szekszárdi Törvényszék mondta ki, im-
már jogerõsen, hogy a pert indító munkavál-
lalókat kár érte, a MAVIR vállalásukat velük
szemben megszegte. A munkaügyi bíróság
nem egyenlõ bánásmód kérdést vizsgált, ezt
az Egyenlõ Bánásmód Hatóság eljárására
hagyta. Helyette egész egyszerûen arra az is-
mert jogi tételre alapította döntését, hogy a
felek megállapodását vita esetén úgy kell ér-
telmezni, ahogyan azt a nyilatkozó feltehetõ
akaratára és az eset körülményeire tekintet-
tel a szavak általánosan elfogadott jelentése
szerint érteni kellett. Márpedig a MAVIR ál-
tal egyoldalúan kidolgozott, a munkavállalók
elé az utolsó pillanatban letett szerzõdéssel
kapcsolatban nem volt mód annak tisztázá-
sára, hogy a kereset fogalmát a MAVIR egy
statisztikai iránymutatás szerint akarná értel-
mezni, ez nem is szokásos. A Szekszárdi Tör-
vényszék mindezt kiegészítette azzal, hogy a
MAVIR által hivatkozott statisztikai iránymu-
tatás statisztikai, s nem pedig munkaügyi cé-
lokat szolgál, ezt világosan ki is mondja, ám
a MAVIR erre nem volt figyelemmel. Így a
statisztikai iránymutatás nem válthatja fel a
munkaügyi jogszabályokat, a betegségre fi-
zetett távolléti díj munkabérnek minõsül,
következésképp pedig bérkompenzáció kö-
rében figyelembe esik. A bíróságok a MAVIR-
t kártérítés és perköltségek megfizetésére
kötelezték.

Mielõtt a címben ígért tanulságokat meg-
vonnánk, fontos megismerni a MAVIR reak-
cióját, mely az elõzmények fényében már
nem is annyira meglepõ. A MAVIR továbbra
is elzárkózik a helyzet békés lezárásától, a
MÉSZ elnökével való megbeszélésektõl, s azt
hangoztatja, hogy a bíróság döntésének nem
fog eleget tenni. Helyette a döntések felül-
vizsgálatát, a per folytatását akarja.

És hogy mik a tanulságok?
Nos, az elsõ tanulság az, hogy a munkáltató-

val kötendõ minden megállapodás egységes
dolgozói fellépést igényel, a munkavállalók
megosztottságát a munkáltató könyörtelenül
kihasználja. Bár a MAVIR most sértett önérze-
tében az õt ért jogtalanságról beszél, azt viszont
gondosan elhallgatja, hogy a 2011. év decembe-
rében aláírt megállapodással az átvett dolgozó-
kat hátrányos helyzetbe hozta, a megállapodás-
sal sok tíz millió forintot megtakarított.

A második tanulság az, hogy a munkálta-
tóval szembeni érdekérvényesítés (is) egysé-
ges dolgozói fellépést igényel, a munkaválla-
lók megosztottságát a munkáltató könyörte-
lenül kihasználja. Bár a MAVIR jogsértése
több munkavállalót is érintett, ám közülük
nem mindannyian harcoltak az igazukért.
Ezért a munkáltató úgy gondolta, hogy az
igazukért kardoskodók is majdcsak elhallgat-
nak. Bár nem így lett, ehhez eljárások, perek
indítására volt szükség.

A harmadik tanulság az, hogy aki lema-
rad, az kimarad. Bár mint írtuk, a MAVIR jog-
sértése több munkavállalót is érintett, ám
közülük nem mindannyian harcoltak az iga-
zukért. Õk most sem kártérítésre, sem jóvá-
tételre, sem másra nem jogosultak. A köve-
teléseik idõközben elévültek, a munkáltató
ezt a költséget is megtakarította.

A negyedik és egyben utolsó tanulság a
legfájóbb. A szakszervezetek „stratégia part-
nersége”, a velük szemben sokat hangozta-
tott elkötelezettség az elmúlt években sajnos
jócskán megkopott. Míg évekkel ezelõtt nem
történhetett meg egy MVM tagvállalatnál,
hogy a cég vezetõi ne fogadják és ne hallgas-
sák meg a szakszervezet elnökét, ma ezt –
legalábbis a MAVIR-nál – megtehetik. Ennek
üzenete világos: a szakszervezetet az MVM
csoport egyre inkább fejbólintó vitéznek, s
nem harcos jogvédõnek akarja látni. Ezt a
helyzetet sem a bíróságok, sem az idõ nem
orvosolja. Ezen a helyzeten csak úgy tudunk
változtatni, ha a konfliktusokat a jövõben ko-
molyabban felvállaljuk, az érdekeinkért sok-
kal harcosabban, együtt állunk ki. Nemcsak
a saját érdekeinkért, hanem a munkatársak és
a testvér szakszervezetek érdekeiért is. Más-
különben megosztottak maradunk.

Hatvani Jácint

Bérkonfliktus a Budapesti Erõmûnél!

Palatinszky Gábor BESZ
titkárhelyettes és Filip Belak
a prágai petícióátadáson.

Egy sosem akart győzelem tanulságai,
MÉSZ tagok kontra MAVIR



Végigjárva a park emlékpontjait, meg-
rendítõ emlékmûveit, megismerhettük
az 1848-ban alakult Magyar Honvédség
történetének fõbb eseményeit, az 1848-
49-es hõsi szabadságharctól kezdõdõen
napjaink katonáinak áldozatvállalásáig.
Remek elõadókészséggel megáldott tár-
latvezetõnk jóvoltából megelevenedett
elõttünk a hajdankori honvédek, huszá-
rok élete, az elsõ és második világhábo-
rús korabeli barakk, lövészárok, fegyve-
rek, eszközök láttán a rettenetes körül-
mények között is helytálló katonák szen-
vedései, a sorkatonaság mindennapjai, a
békefenntartók munkája – s még hosz-

szan sorolhatnánk. Az interaktív kiállí-
tásokon nemcsak a gyerekek, de né-
hány felnõtt is kedvet kapott, hogy fel-
próbáljon egy-egy korabeli egyenruhát,
kézbe vegye a fegyvereket, kipróbálja a
repülõgép szimulátort.

Nem szegte kedvünket a forró, káni-
kulai idõjárás, így némi frissítõ magunk-
hoz vétele után „gyalogtúraként”, az Em-
lékparkból kényelmes sétát tettünk a
Szúnyog-szigeti kikötõig, ahonnan sé-
tahajó vitt át minket Agárdra. Itt már ki-
ki kedve szerinti szabad programmal:
ebéd, fagylaltozás, strandolás, nézelõdés
stb., töltötte az idõt a hazaindulásig.

Tanulságos és élvezetes volt a kirán-
dulás az ifjabb és érettebb korosztályok-
nak egyaránt. Reméljük, hogy a jövõ-
ben még sok ilyen kellemes családi ki-
rándulásban lesz részünk, együtt a gye-
rekekkel és unokákkal, akárcsak ezen a
szép napon.

Szalai Zsófia

Teljes körû tisztújító választás
a DÉMÁSZ Szakszervezetnél
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Az EDF DÉMÁSZ csoport életében az elmúlt idõszak
sok-sok kihívással volt tele, olykor konfliktusos, vagy
konfliktus közeli eseménnyel telt. Csak, hogy egy pá-
rat említsünk az elmúlt 5 éves ciklus eseményeibõl:
ezen idõszak alatt 3 elnök-vezérigazgatóval folytat-
tunk több-kevesebb sikerrel bértárgyalást. Volt, hogy
nagyon elhúzódott, volt egy év, amikor nem is sikerült
aláírni a bérmegállapodást, csak végrehajtotta a mun-
káltató az általunk kialkudott bérfejlesztést egyoldalú
intézkedés keretében. Volt, amikor demonstrációkat
szerveztünk, és volt, hogy sztrájkot kezdeményeztünk,
de volt, amikor elég gyorsan meg tudtunk egyezni.
Többször tárgyaltuk és megállapodás után módosí-
tottuk a Kollektív Szerzõdésünket is. Megállapodásos
keretek között lezajlott egy igen jelentõs mértékû –
több mint 20%-os - leépítés is ezen idõszakban. Több
alkalommal sajnos munkaügyi peres eljárást is kellett
kezdeményeznünk a munkatársaink, vagy érdekvé-
delmi testületeink jogainak védelme érdekében. Mind-
ezek mellett már évek óta az egyik legfontosabb kér-
dés, ami a munkatársainkat foglalkoztatja, az a cég-
csoport tulajdonosi szerkezetének esetleges változása.
Évek óta eladó sorban tart(ott) bennünket az EDF,
mint egyszemélyi tulajdonosunk. Információink sze-

rint az állami oldalról bejelentkezett értünk az ENKSZ
és az MVM is. Lefolytatták az adásvételi tárgyalásokat
is, meg is egyeztek, de az adásvételi tranzakció még
nem jött létre. Ez a változás - mindenféle új tulajdonos
által kezdeményezett intézkedés nélkül is - igen jelen-
tõsen érintené a munkatársaink helyzetét és sajnos
negatív hatásként csapódna le. Példaként említve az
Mt. 204-208§ alá kerülésünk automatikus negatív ha-
tásait. Ez a fajta bizonytalanság nagymértékben ront-
ja a munkahelyi légkört. Erre a kérdésre viszont mi,
mint Szakszervezet, vagy Üzemi Tanács, ebben a hely-
zetben (most még) nem tudunk megoldást kínálni.

Az eltelt idõszakban nem csak munkatársaink, de
sok tagunk is távozott a csapatból, sokan nyugdíjba,
„bébi-nyugdíjba” mentek, de sokan a munkaerõ piac-
ra léptek ki és próbáltak szerencsét máshol. Ez sajnos
a taglétszámunkon is meglátszik, bár a szervezettsé-
günk 2009-óta folyamatosan nõ. Szerencsére sikerült
a távozó tagjainkat új belépõkkel pótolni. Ilyen elõz-
mények után, 2016. május-júniusban lezajlott a tel-
jeskörû tisztújító választás a DÉMÁSZ Szakszervezet-
nél. Ennek során a felállt új testületekben szép szám-
mal kapcsolódtak be új személyek is a Szakszervez-
tünk életébe, mint tisztségviselõk. A megválasztott

bizalmik, több mint harmada új tisztségviselõként ke-
rült be a testületbe és kapott bizalmat a munkatársai-
tól. Ennél kicsit kisebb arányban, de a legfõbb döntés-
hozó fórumunk a Küldött Testületünk is megújult, itt
a Küldöttek egy negyede új. Az új testület június vé-
gén megtartotta alakuló ülését, ahol módosították az
Alapszabályt és megválasztásra került a régi/új vezetõ-
ség is, név szerint Nagy Sándor vezetõelnök, Masa Im-
re Lászlóné vezetõelnök-helyettes, és Dombi Jenõ el-
nök. Röviden áttekintették a helyzetet, felmérték a
tennivalókat, amit összegezve úgy látták, hogy a hely-
zet nem egyszerû, de nem reménytelen, tennivaló vi-
szont lesz bõven. Ezek elvégzéséhez a szabadságolások
után augusztus végén, szeptember elején megújulva,
feltöltõdve, újult erõvel fognak hozzá. Ehhez minden
szakszervezeti tisztségviselõnek sok sikert, kitartást és
jó egészséget kívánunk. A tagjainktól és a szimpati-
záns munkavállalóinktól pedig kellõ támogatást és
biztos hátországot kérünk, hogy a közös céljaink el-
éréséhez a szükséges támogatás biztosított legyen, hi-
szen tudjátok:

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!
DÉMÁSZ Szakszervezet

PPPPáááákkkkoooozzzzddddiiii
kkkk iiii rrrráááánnnndddduuuulllláááássss

Paksról július 2-án reggel jókedvű társasággal: tagtársakkal és csa-
ládtagokkal teli busz indult velünk Pákozdra, a Katonai Emlékparkba.
Az emlékhely 1,6 hektáron terül el, az 1848. szeptember 29-i
Pákozd-Sukorói csata emlékére 1951-ben állított obeliszk környeze-
tében. Mai formáját 11 szervezet összefogásával, 2002-ben nyerte el.

Az EVDSZ vezetősége és munkatársai gratulálnak a megválasztottaknak!
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Csökkentse havi 
mobilszámláját!

Minden telefonálási szokásra és 
igényre megoldást nyújtunk. Cégek-
nek, magánszemélyeknek egyaránt!

Kedvezményes mobiltarifákat biztosítunk 
az EVDSZ tagok és családtagjaik számára
Amit biztosítunk: 

● Korlátlan belföldi tarifacsomag mellett alacsony
havidíjú, másodperc alapú tarifa.

● Akár személyes jelenlét nélküli gyors ügyintézés.
● A meglévõ számai bármely szolgáltatótól ingyene-

sen BEHOZHATÓAK.
● Kedvezményes készülékvásárlási lehetõség.
● Csoporton belül egymás közti DÍJMENTES 

beszélgetés.

Érdeklõdjön ügyfélszolgálatunknál!!!

Tel.: 0620/2123 456
e-mail: info@althon.hu

Althon Hungary Kft.

ÚJ!



Schneider Electric Szakszervezet – képzés 
2016. május 25-27.
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Hagyományainkat megõrizve 2016.
június 18-án az idén is megrendeztük
a Miskolc és a környékén dolgozó
szakszervezeti tagok és családtagjaik
részére az ÉMÁSZ Szakszervezet
„Családi napját” melynek az idén is a
Miskolc-Csanyik völgy adott otthont.

Rendezvényünk célja a munkavállalók és
családtagjaik kötetlen találkozása, egymás,
jobb megismerése, és végül nem utolsó
sorban a kikapcsolódás, sportolás és a
mozgás volt.

A programokon több mint 500 fõ vett
részt, az életkorukat figyelembe véve a kis-
gyerekektõl kezdve az idõsebb korú volt
munkavállalóinkkal együtt.

A rendezvény véleményünk szerint
nagyszerûen sikerült, hiszen egész nap az
idõjárás is kegyeibe fogadott bennünket.
A családi nap célja, hogy együtt legyünk,
hiszen összetartozunk.

A Csanyik-völgy egy jól megközelíthe-
tõ helyszín Miskolcon, és tökéletesen al-
kalmas a szabadtéri programok lebonyo-
lítására is.

A délelõtti órákban a gyülekezõnél már
látszott, hogy sokan komolyan vették
szakszervezetünk meghívását, mert saját

gépjármûvel és helyi közleke-
dési eszközzel egymás után
érkeztek vendégeink.

Számos ötletes elfoglaltság-
gal várták a rendezvény szer-
vezõi a résztvevõket.  

A gyermekek örömmel fo-
gadták az idén is megrende-
zett rajzversenyt, a póni lovag-
lást az ugráló várat és csúsz-
dát, a lufi hajtogatós bohócot,
valamit a vadasparki látoga-
tást.

A felnõtt tagságunkat várta a
szakszervezeti TOTO kitöltése, va-
lamint a csapatvetélkedõk lehetõ-
sége. Az ebédnél a Miskolci Nem-
zeti Színház két mûvésze operett
mûsorral szórakoztatta a résztve-
võket.

A rendezvényünk befejezése-
ként kiosztottuk a rajzversenyen
résztvevõ gyermekek részére a dí-
jak, valamint a csapatversenyre
benevezett versenyzõk gyõztes
helyezettjeinek ajándékcsomagja-
it.

A csapatverseny elsõ helyezett-
je minden évben átveheti az

ÉMÁSZ Szakszervezet Családi kupáját. Eb-
ben az évben az elsõ díjat a Zuscsák csa-
lád nyerte.

A családi nap lebonyolításában résztve-
võ szakszervezeti tisztségviselõk sokat tet-
tek azért, hogy mindenki jól érezze ma-
gát, melyért ezúttal is köszönetet mon-
dunk.

Azt gondolom, hogy akik jelen voltak az
ÉMÁSZ Családi napon jól érezték magu-
kat, és reméljük, hogy jövõre is közösen
együtt tölthetünk egy ilyen szép napot.
Hiszen tudjuk:

EGYÜTT ERÕSEBBEK VAGYUNK!
Juhász Gyuláné

ÉMÁSZ Szakszervezeti Bizottság elnöke

Az OMEXOM Magyarország Kft. ren-
dezésében került sor az 53. ÉMÁSZ-

ELMÛ Sportnapokra 2016.
július 9-10-én Gyöngyö-
sön.

A Károly Róbert Fõiskola
Sportcentrum adott helyett a
versenyek lebonyolítására,
valamint a résztvevõk részére
a vendéglátás és szálláshelyek
vonatkozásában.

Az ELMÛ-ÉMÁSZ Társaság-
csoport és az érdekképvise-
letek támogatásának köszön-

hetõen került sor a rendezvény megszer-
vezésére. 

A résztvevõket Schachinger Tamás ügy-
vezetõ igazgató úr köszöntötte, majd ezt
követõen az ÉMÁSZ Szakszervezet elnöke
Juhász Gyuláné megnyitotta a rendezvényt.

A helyi adottságoknak megfelelõen ki-
alakult a hivatalos versenyprogram, ahol a
kötelezõ versenyszámok mellé a szerve-
zõk döntése alapján a sakk és a tollaslabda
került kiválasztásra. 

Ezúton megköszönjük a szervezõknek
az áldozatos munkájukat.

Az eredményhirdetésre a második na-
pon az ebédet követõen került sor.

A Mátrai Erõmû csapata a sportnapi
versenyben az idén elõször vett részt.

A díjakat Schachinger Tamás ügyveze-
tõ igazgató úr, valamint Steványik Tamás
igazgató úr adta át az arra jogosultaknak.

Az OMEXOM Mo. Kft. (GA) az idén ün-
nepli fennállásának 100 éves évfordulóját
és ebbõl az alkalomból külön díjat ajánlott
fel.

A díjat az ÉMÁSZ Szakszervezetnek ítél-
ték oda, mivel az 53 alkalommal megren-
dezésre kerülõ sportnapok hagyománya-
inak a megõrzése érdekében aktívan tevé-
kenykedett.

Az ÉMÁSZ Szakszervezet különdíját Ko-
vács István, a gyöngyösi csapat vezetõje
vehette át, hosszú éveken keresztül vég-
zett munkájáért, aki napjainkban is a
sportra való ösztönzés érdekében is sokat
tevékenykedik.

A rendezvény sportszerûen és nagyon
jó hangulatban zajlott.

Gratulálunk a díjazottaknak!
J. Gyné

A Schneider Electric Szakszervezet
tisztségviselõi és a Zrt. Üzemi Taná-
csának képviselõi, valamennyi
Schneider Electric Hungária Villa-
mossági Zrt egységét képviselve, ösz-
szesen 34 fõ, 2 napos képzésen vettek
részt.

A képzés helyszíne Szilvásvárad volt.
A résztvevõ egységek:

Schneider Electric Hungária Villamos-
sági Zrt. Kereskedelmi központ
SE-CEE Schneider Electric Kft. Sziget-
szentmiklósi Regionális
Elosztóközpont, Közép- és Kelet-Euró-
pai Logisztikai Zóna
SE Zeg Gyár Közép- és kisfeszültségû
elosztóberendezések gyártása Zalaeger-
szeg
SE Zala Gyár Kismegszakítók és tartozé-
kok gyártása Zalaegerszeg
SE Gyár Canalis sínek gyártása áramel-
osztó Gyöngyös
SE Középfeszültségû kapcsoló- és
elosztóberendezés gyártása Kunszent-
miklós

Többen 5 órás utazást követõen értek
Szilvásváradra. Az örömteli üdvözléseket
követõen, közös munkát elõkészítõ, fe-
szültségoldó sétára indultunk a Szalajka-
völgy felfedezésére, a Bükk, de talán az or-
szág egyik legszebb kirándulóhelyére.

Erdei Vasúttal értük el a Gloriett tisz-
tást. Visszafelé sétálva megcsodálhattuk a
festõi szépségû Fátyol vízesést, a Szikla-
forrást, a Pisztrángtenyészet tavait. Utun-
kat halk csobogással a kristálytiszta vizû
Szalajka-patak kísérte végig.

Pihentetõ sétát követõen Bizalmi Testü-
leti Ülés vette kezdetét aktuális napirendi
pontokkal, kihasználva az 5 különbözõ föld-
rajzi elhelyezkedésû egység találkozóját.

Csütörtök reggel kezdetét vette az inte-
raktív, kommunikáció, problémamegoldó
témakörök köré épített képzés.

Péntek reggel stressz kezelés különbö-
zõ praktikáival ismerkedtünk meg.

Az idõ gyorsan elszaladt, hiszen kelle-
mes társaságban rohan az idõ. A képzés ki-
válóan felkészült trénerek vezetésével zaj-
lott, a pozitív visszajelzés sem maradt el.
Köszönet munkájukért.

Külön köszönet Kaposváriné Rozálnak
a hat Schneider Electric egységet koordi-
náló, szervezõ munkájáért, a kifogástalan
helyszín választásért, s a mindennapjaink-
ban hasznosítható téma választásért.

Az elméleti képzésen túl lehetõség nyílt
az együtt gondolkodásra, beszélgetésre
egymás megismerésére is.

Arra a kérdésre, hogy mennyire telje-
sültek a képzéssel kapcsolatos elõzetes el-
várásaink, azt a képzés összefoglaló érté-
kelése mind a trénerek, mind a résztvevõk
részérõl messze túlhaladta eredeti elkép-
zeléseinket.

Vidovicsné Bene Erzsébet

„Együtt voltunk, 
mert összetartozunk”

53. ÉMÁSZ-ELMU” Sportnapok

I. ELMÛ Budapest csapata 61 pont
II. OMEXOM Mo. Kft. 50 pont
III. ÉMÁSZ miskolci csapata 47 pont
IV. ÉMÁSZ sárospataki csapata 44 pont
V. ÉMÁSZ salgótarjáni csapata 41 pont
VI. ÉMÁSZ egri csapata 40 pont
VII. ÉMÁSZ gyöngyösi csapata 37 pont
VIII. Mátrai Erõmû Zrt. csapata 32 pont
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Az EVDSZ több, mint tízezer tagja él és dolgo-
zik országszerte a villamosenergia-iparban.
26 Tagszakszervezetünk Elnöke, Vezető Testü-
letei, a Szakszervezeti Bizalmik minden igye-
kezetükkel azon dolgoznak, hogy érdekeinket
érvényesítsék. Minden szervezetben egyre ne-
hezebb feladat a tagmegtartás, tagtoborzás,
a változó gazdasági körülmények között pedig
a legnehezebb az érdekérvényesítés. 

De tudják a kollégák, hogy kihez fordulhatnak
kérdéseikkel?
Tudják a dolgozók, hogy egy-egy területen kihez
forduljanak, ha be szeretnének lépni a szakszer-
vezetbe?
Tudja mindenki, hogy hol keresse a szakszerve-
zeti irodát? 

Más-más szervezet, több-kevesebb taggal, más-más
munkakörülmények között. 
Ismerjük meg egymást!

Az EVDSZ Szövetségi Vezetõsége jóváhagyta a For-
ró Drót Szerkesztõségének javaslatát egy riportsoro-
zat indítására a Forró Drótban. A Tiszántúli Villamos-
energia-ipari Szakszervezet (TIVISZ) elnöke, Pinczés
Ernõ, már a döntés utáni percben meghívott, mint fõ-
szerkesztõt, és az EVDSZ titkárságvezetõjét, hogy tart-
sunk velük egy kötetlen összbizalmi testületi prog-
ramra, ahol megismerkedhetünk a bizalmiakkal, va-
lamint mi is bemutatkozhatunk, bemutathatjuk az
EVDSZ mindennapi tevékenységét, tagkártyához kap-
csolódó szolgáltatásait.

Lelkesen, várakozással és kíváncsisággal tele indul-
tunk útnak 2016. július 8-án a Varga Tanyára, Kerek-
egyházára. Az Alföld egy eldugott szegletében egy cso-
dálatos helyre érkeztünk, amely érdekesen és nagyon
esztétikusan, elegánsan ötvözi a modern stílust és a
régmúlt idõk szépségeit. Az ámulat percei után nem
sokkal begurult a TIVISZ busza is, amelyrõl a több,
mint 5 órás utazás után kissé elcsigázottan, de meg-
könnyebbülten szálltak le az emberek, és kíváncsian
szemléltek bennünket: Miért üdvözli az Elnök, Szilvi
és Kópis Jóska, no meg még 2-3 bizalmi ilyen lelkesen
ezt a két nõt? Nem jártak még itt õk sem, honnan is-
merik Õket? Ez látszott többük szemében… Hamar
válaszra leltek a kétkedõk, bemutattak bennünket a
csapatnak. Persze, így már érthetõ! Végre tudnak a
Forró Drótban, az e-mailekben, a beszámolókban és
jegyzõkönyvekben szereplõ nevekhez személyeket is
kötni!

A hosszú út után asztalhoz ültünk, ahol a TIVISZ El-
nökét megkértem, mondjon pár szót a szervezetükrõl.
Pinczés Ernõ elmondta, hogy a központi TIVISZ Iro-
da Debrecenben mûködik az E.ON Tiszántúli Áram-
hálózati Zrt. Központi telephelyén (elérhetõségeket
lásd késõbb a cikkben). A TIVISZ jelenlegi taglétszá-
ma 873 fõ, akik 5 cégnél 7 telephelyen dolgoznak, így
területileg is igencsak szerteágazó a szakszervezet ér-
dekvédelmi tevékenysége. A kommunikációt és az ér-
dekvédelmet a képviselõtestület tagjai és a 12 fõbizal-
mi mellett 54 bizalmi segíti, látja el, így egy-egy bizal-
mihoz körülbelül 10-15 tag tartozik. Mivel nagyon fon-
tosnak tartja a személyes találkozást a tagokkal ezért
Munkavállalói Fórumokat tartanak a telephelyeken.
Vallja, hogy ilyen találkozókon lehet igazán megismer-
ni a helyi problémákat, sajátosságokat, és személyesen
tudja megválaszolni a szakszervezeti tagok éppen ak-
tuális kérdéseit, be tud számolni az elvégzett munká-
ról. 18-20 alkalommal tartanak ilyen találkozót, hiszen
a bizalmiak munkája mellett fontos a vezetõséggel is
a közvetlen kapcsolat. 2016-ban eddig 8 alkalommal
volt Munkavállalói Fórum.

A TIVISZ Irodában Pinczés Ernõ Elnökön kívül
Bodnárné Daxner Szilvia dolgozik hosszú évek óta,

aki az EON alkalmazásában áll. A feladatok sokasod-
tak, az önkéntes segítõk száma csökkenõ tendenciát
mutat, többen nyugdíjba mentek és nem tudják vál-
lalni a szakszervezeti feladatokat, így 2016-ban már év
elején látszott, hogy szükség lesz még egy fõállású
munkatársra. A TIVISZ Testülete ezt egyeztetések
után elfogadta, így 2015. októberétõl Pappné Havasi
Erika TIVISZ alkalmazottként segíti a szakszervezet
mûködését, mindennapi tevékenységét. Szilvia és Eri-
ka nagyon jól tudnak együttmûködni, a magánélet-
ben is sokszor megosztják a feladatokat, hasonló ko-
rú gyermekeik vannak. Jó egy nyugodt légkörû irodá-
ban, hatékonyan dolgozó munkatársakkal együtt dol-
gozni – ezt nem csak Pinczés Ernõ, de Szilvia és 
Erika is megerõsítette.

A TIVISZ fõ célja tagságának érdekképviselete és ér-
dekvédelme, a szolidaritás megteremtése és megõrzé-
se. Legfontosabb feladata feltárni és képviselni tagjai
gazdasági, munkajogi, szociális és kulturális érdekeit,
önsegélyezõ tevékenységet ellátni, védeni a tagságá-
nak, mint munkavállalóknak a jogszabályokban bizto-
sított jogait. Ennek érdekében élnie kell mindazon jo-
gosítványokkal, melyet a jogszabályok, a kollektív szer-
zõdések és egyéb szabályzatok, megállapodások a szak-
szervezet számára biztosítanak.

Együttmûködés jellemzi a cégcsoporton belüli és kí-
vüli érdekvédelmi szervezetek munkáját. Az Üzemi
Tanács választott képviselõi is szinte egy-két kivétellel
a szakszervezet delegáltjai. Kapcsolatunk a munkavál-
lalók számára gyümölcsözõ.

Jogsegélyszolgálat keretében ügyvédi iroda segíti a
napi munkát, valamint a tagság számára lehetõséget
biztosít a magán élet jogi ügyeinek intézésére.

Fontosnak tartjuk tisztségviselõink oktatását, kép-
zését. Az EVDSZ és LIGA által indított képzéssoroza-
tokban, konferenciákon rendszeresen részt veszünk.

Nyugdíjas és Ifjúsági Tagozat mûködik, mely az
utánpótlás és a nyugalmazott kollégák problémáit 
öleli fel.

Azt hiszem órákon keresztül tudta volna sorolni
Pinczés Ernõ a feladatokat, teendõket. Arról még nem
is beszélt, hogy Õ mennyit dolgozik, mennyire szívügy-
ének tekinti az érdekvédelmi tevékenységet. A TIVISZ
mindennapi teendõi mellett az EVDSZ Elnökségének
és a Szövetségi Vezetõségnek is tagja, valamint az EP-
SU különbözõ testületeiben az EVDSZ nemzetközi
ügyeinek képviselõjeként rendszeresen Brüsszelbe
utazik, képviseli Szövetségünket. Nem is értem, hon-
nan van ennyi energiája… mikor látja a családja…

Beszélgetésünk után megkezdõdtek a programok.
A csapatépítés közben volt alkalmunk megismerked-
ni a jelenlévõ bizalmiakkal. A kihelyezett összbizalmi
programról részletes beszámoló hamarosan olvasha-
tó honlapunk TIVISZ tagszakszervezeti weboldalán
(www.vd.hu/TIVISZ), fényképek az EVDSZ facebook
oldalán tekinthetõek meg.

Köztünk szólva…
Tagszakszervezeti irodák mûködése a mindennapokban

Bemutatkozik a TIVISZ 

A TIVISZ Elérhetõségei:

AZ IRODA
Címe: 4024 Debrecen, Kossuth u. 41.
Telefonszáma: 06 52/511-364, 
Nyitva tartás: hétköznap 7.30 – 15.30-ig 

Elnök:
Pinczés Ernõ  
Telefonszáma: 06 30 678-1408 
E-mail: erno.pinczes@eon-hungaria.com

Munkatársak: 

Név: Bodnárné Daxner Szilvia 
Telefonszáma: 06 30 654-4980  
E-mail: sz.bodnarne@eon-hungaria.com

Név: Pappné Havasi Erika 
Telefonszáma: 06 70 607-8014 
E-mail: erika.pappne.ext@eon-hungaria.com 

Képviselõ testületi tagok:

Kópis József Nyíregyháza ETI
Molnár Imre Szolnok ETI
Lovász László Debrecen ETI
dr. Tölli László EGS
Baróthi István EÜS
Varga Bálint EKER
Kun László VEOLIA
Juhász Attila Ifjúsági Tagozat
Domina József Nyugdíjas Tagozat

Fõbizalmiak:

Kópis József jozsef.kopis@eon-hungaria.com ETI Mátészalka
Molnár Imre imre.molnar@eon-hungaria.com ETI Szolnok
Lovász László laszlo.lovasz@eon-hungaria.com ETI Debrecen
dr. Tölli László laszlo.tolli@eon-hungaria.com EGS
Baróthi István istvan.baroti@eon-hungaria.com EÜS
Varga Bálint balint.varga@eon-hungaria.com EKER
Kun László kun.laszlo@veolia.com VEOLIA    
Pokoraczkiné 
Székely Anita anita.szekely@eon-hungaria.comETI Nyíregyháza
Holicza Miklós miklos.holicza@eon-hungaria.com ETI Debrecen
Volf István 06 30 378-2710 ETI Szolnok
Ágoston László laszlo.agoston@eon-hungaria.com  ETI Nyiregyháza
Bán Sándor sandor.ban@eon-hungaria.com ETI

Kérdés esetén mindannyian készséggel állnak rendelkezésre!

Tóth Andrea T.
Forró Drót fõszerkesztõ
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A Pannónia Nyugdíjpénztár a
már megszokott szolgáltatá-
sain túlmenően 2016. július
1-jétől 750 ezer forintos élet-
és balesetbiztosítási véde-
lemben részesíti tagdíjfizető
tagjait. A csoportos biztosítás
a Pénztár ajándéka, amellyel
a pénztári szolgáltatási körön
kívül kíván támogatást nyúj-
tani az elhunyt tagok hátra-
maradottjai részére.

Pénztárunk biztos kereteket
nyújt az önkéntes nyugdíjpénz-
tári megtakarítók részére, és a
tagdíjat fizetõ tagsági kört új elemként
a CIG Pannónia Életbiztosító által nyúj-
tott biztosításon keresztül többlet „szol-
gáltatással” kívánja megbecsülni. 
A Biztosító által nyújtott szolgáltatás:

■ bármely okból bekövetkezõ halál
esetén: 750.000 Ft egyösszegû ki-
fizetés

■ baleseti halál esetén: további
750.000 Ft egyösszegû kifizetés

A Biztosító szolgáltatása a Nyugdíj-
pénztár által az egyéni nyugdíjszámla
egyenlege terhére teljesített haláleseti
kifizetésen felüli, attól teljesen függet-
len, (adómentes) kifizetés, amellyel az
elhunyt tagjaink hátramaradottjait (örö-
kös vagy megjelölt biztosítási kedvez-
ményezett) szeretnénk támogatni egy
esetleges tragédia bekövetkezésekor.

Biztosítási védelemben 
részesülnek…
Biztosítási védelemben részesülnek az
alábbi tagjaink, a 65.életévük betöltéséig:
I. A 2016. június 30-án tagsági jogvi-
szonnyal rendelkezõ tagok, kivéve akik

■ 2015. december 31-ei napon a
Nyugdíjpénztár Alapszabálya sze-
rint tagdíjat nem fizetõ tagnak mi-
nõsültek

■ nyugdíjkorhatáruk betöltését kö-
vetõen jogszabályban biztosított
lehetõség alapján nyilatkoztak ar-
ról, hogy tagdíjat nem fizetnek

■ 2016. június 30-án betöltötték a 65.
életévüket

■ kizárólag szolgáltatási stádiumban
vannak

II. 2016. június 30-a után belépõ új tag-

jaink, akik megfizettek 48 ezer forint
összegû tagdíjat. Tagdíjnak számít az
egyéni tagdíjbefizetés és a munkáltatói
tagdíjhozzájárulás (ami béren kívüli jut-
tatás).
A biztosítási védelem 2016. július 1.
00.00 órakor állt be, illetve az új belépõk
esetében a 48 ezer forint megfizetését
követõ nap 00.00 órakor indul azzal,
hogy a „bármely okból bekövetkezõ ha-
lál esetére” a biztosítási védelem 1 hóna-
pos várakozási idõvel áll be.

Kedvezményezett jelölés

A Biztosított Pénztártag kedvezménye-
zettet jelölhet, amelyet a biztosítási szer-
zõdést kötõ Pannónia Nyugdíjpénztár-
nak kell benyújtania. A rendelkezést a

Nyugdíjpénztár õrzi és
káresemény bejelentése
esetén átadja a Biztosító-
nak. Kedvezményezett je-
lölés Kedvezményezetti nyilat-
kozat kitöltésével lehetsé-
ges, amelyet a Nyugdíj-
pénztár honlapjáról lehet
letölteni.
Fontos, hogy a biztosítási
kedvezményezett jelölés
nincs kihatással a nyugdíj-
pénztári megtakarításra je-
lölhetõ vagy jelölt kedvez-
ményezett(ek)re, és a
nyugdíjpénztárban esetle-

gesen megjelölt kedvezményezett(ek)
sem válnak a biztosítás kedvezménye-
zettjeivé.
A nyugdíjpénztári megtakarítás és a biz-
tosítás kedvezményezettje(i) le-
het(nek) ugyanazon személy(ek), de a
jelölések és a jelölési eljárások egymás-
tól elkülönülnek.
A biztosítás 2017. február 28-áig szól, és
azt a Nyugdíjpénztár meghosszabbít-
hatja. A tájékoztatás nem teljes körû, a
biztosítással kapcsolatos egyéb tudni-
valók (pl. biztosítási védelem megszû-
nés, kizárások), a vonatkozó biztosítási
szabályzatok és nyomtatványok megte-
kinthetõk, letölthetõk honlapunkon
(www.pannonianyp.hu).

Pannónia Nyugdíjpénztár

Biztosítással bővül tagjaink védelme

Kedves Tagtársak!
Örömmel tájékoztatunk benneteket, hogy a MEDICOV-
ER Biztosítóval megkötésre került az Egészségbiztosítá-
si szerzõdés. A szerzõdés megkötésével az eddigiekhez
képest a szolgáltatások is kibõvültek.

Mint ismert 2016. május 12-én került aláírásra az MVM cso-
portszintû bér- és szociális megállapodás. Ennek 3.4.2 pontja
azt tartalmazta, hogy a felek további tárgyalásokat folytatnak az
egészségbiztosításról, annak egy emelt szintû tartalommal bíró
bevezetésérõl. Ezen tárgyasok sikeresen lezajlottak. Ez tette le-
hetõvé a szerzõdés aláírását, illetve a szolgáltatások bõvítését. 

Ezúton mondunk köszönetet a tárgyalódelegáció – munkál-
tatók HR képviselõi, üzemi tanácsi, szakszervezeti tisztségvise-
lõk – valamennyi tagjának a sikeres munkájukhoz!

Az alábbiakban az általános tájékoztató, melyet a munkálta-
tói oldal adott ki a szakszervezetekkel és az üzemi tanácsokkal
egyetértésben:

Az MVM csoport béren kívüli juttatási rendszerének eleme-
it két évvel ezelõtt egészségbiztosítási juttatással egészítettük ki,
mivel úgy gondoltuk és gondoljuk ma is, hogy csak az egészsé-
ges Munkavállaló tudja teljes erõbedobással végezni a napi fel-
adatait. Betegség esetén az egészségbiztosítás igénybevételével
gyors, szakszerû és minõségi egészségügyi ellátás érhetõ el, sõt
a biztosítás keretében szûrõvizsgálatok is igénybe vehetõek,
amelyek hozzásegítenek az egészség megõrzéséhez, illetve a
betegségek kialakulásának megelõzéséhez.

Az elmúlt hónapokban elõzetes piacfelmérést követõen meg-
pályáztattuk a 2014. évben kötött szolgáltatásfinanszírozó egész-
ségbiztosítási szerzõdésünket, annak érdekében, hogy a gyor-
san változó egészségbiztosítási piacon a jövõben is a lehetõ leg-
jobb feltételeket nyújtó Biztosító szolgáltatásait vegyük igénybe.

A pályázatra benyújtott ajánlatok elbírálása megtörtént, mely-
nek eredményeként ismét a Medicover Biztosító
(www.medicover.hu) került kiválasztásra. Az MVM Csoport pi-
aci súlyának megfelelõen az eddigieknél is szélesebb körû tar-
talommal és országos egészségügyi szolgáltató hálózattal bizto-
sítja részünkre az egészségügyi szolgáltatásokat, a szükséges és
preventív egészségügyi ellátásokhoz való hozzáférést, illetve a
piaci viszonylatban is rendkívül kedvezõ egyéni díjfizetéssel
„KIEGÉSZÍTÕ” csomagok és családtagi kiterjesztés igénybevé-
telének lehetõségét is.

2016. augusztus 1-tõl a korábbi biztosítási „ALAP” csomag tar-
talma – a jelenlegi szolgáltatások megtartása mellett – az alábbi

elemekkel bõvül ki:
– Orvosilag indokolt esetben Pszichiátriai kezelés az eddigi

4 alkalom helyett 15 alkalommal biztosítási évente és sze-
mélyenként

– Orvosilag indokolt esetben és orvos által elrendelve gyó-
gymasszázs személyenként évi 10 alkalommal

– EAP (Employee Assistance Programme): a lelki és élet-
helyzeti problémákkal szembesülõ munkavállalók számá-
ra nyújtott azonnali, hozzáértõ segítség, telefonos, e-mai-
les és személyes segítségnyújtással, 24 órás elérhetõséggel,
az év minden napján

– Aneszteziológiai szakorvosi vizsgálat és konzultáció az or-
vosszakmai szempontból altatást igénylõ, altatás szüksé-
gességét jelentõ esetekben

– Az orvosilag indokolt mûtéti beavatkozások elvégzése 7 se-
bészeti szakában korlátlanul a Medicover újonnan meg-
nyílt budapesti Kórházában, ahová a vidéki kollégákat a
Medicover Biztosító térítésmentesen szállítja, szállíttatja

http://www.medicover.hu/klinikak/medicover-
klinika-korhaz-es-fejlett-diagnosztikai-kozpont/

– VIP szintû kórházi fekvõbeteg-ellátás 1 M Ft/év limittel or-
vosilag indokolt esetekben. A limit a Medicover Kórház-
ban végzett mûtéti beavatkozások és kezelések, fekvõbe-
teg-ellátások költségeivel nem kerül csökkentésre.

A csomag díja: 6.500 Ft/fõ/hó, mely azonos áron és azonos
tartalommal a közeli hozzátartozók részére is megvásárolható,
a biztosított Munkavállalóknak térítésmentesen jár.

A közeli hozzátartozók részére továbbra is megmarad a 4.000
Ft/fõ/hó díjon választható „ALAP” csomag, melyben a VIP szin-
tû kórházi fekvõbeteg-ellátás limitje a korábbi 250 e Ft-ról 285
Ft-ra emelkedett, az egyéb elemek változatlanok.

Az alapcsomagon túl saját költségre továbbra is lehetõség
van „KIEGÉSZÍTÕ” csomag választására két módozat szerint:
„KIEGÉSZÍTÕ 1” csomag, díja: 2.000 Ft/fõ/hó

– Várandósgondozás (ideértve a terhesség megállapítását is)
– Házivizit
– Kozmetológiai tanácsadás: személyre szabott konzultáció

bõrgyógyásszal, illetve kozmetológussal
„KIEGÉSZÍTÕ 2” csomag, díja: 2.500 Ft/fõ/hó

– Várandósgondozás (ideértve a terhesség megállapítását is)
– Házivizit
– Kozmetológiai tanácsadás: személyre szabott konzultáció

bõrgyógyásszal, illetve kozmetológussal

– Kozmetológiai ellátások esetén a kedvezmény 30% a lista
ár szerint 100.000 Ft értékû ellátásig Biztosítottanként, az
e feletti részre a kedvezmény 20%, ha az érintett Biztosított
által igénybe vett ilyen típusú ellátások lista ár szerinti ér-
téke az adott biztosítási évben meghaladná a 100.000 Ft-ot.

– Utazási medicina: tájékoztatás a destináció (célország)
függvényében a betegségek megelõzési lehetõségeirõl,
beutazáshoz szükséges védõoltásokról

A korábbi Belépési Nyilatkozatokat nem kell megújítani sem
a Munkavállalók, sem a Közeli Hozzátartozók esetében, kivéve,
ha valaki az új konstrukciónak megfelelõ kiegészítõ csomagot
szeretne saját Maga vagy Közeli Hozzátartozója részére térítés
mellett vagy módosítást kérne a biztosítandó személyek köré-
ben (pl. új Közeli Hozzátartozó bevonása a biztosításba).

Az új családi kiterjesztések és kiegészítõ csomagok választá-
sára évente kétszer van lehetõség: minden évben augusztus 1-
el (2016-ban szeptember 1-el) illetve február 1-el hatályba lépõ-
en úgy, hogy legkésõbb a hatályba lépés hónapjának utolsó nap-
jáig (augusztus 31. és február 28. illetve szökõévben 29.) le kell
adni az ehhez szükséges Belépési Nyilatkozatokat.

Az egészségbiztosítással kapcsolatosan további részletes fel-
világosítást a helyi HR szervezetek eddigi illetékes munkatársai
tudnak nyújtani, illetve a Medicover Ügyfélkapcsolatán is tud-
tok tájékozódni. (http://www.medicover.hu/kapcsolat/)

A mellékletek között megtaláljátok a Szolgáltatások Listáját és
a Belépési Nyilatkozat formanyomtatványát is.

Fontos számunkra a visszajelzés, ezért kérünk Benneteket,
hogy ha negatív tapasztalatok volt, ezt jelezzétek a medicover-
panasz@mvm.hu e-mail címre. A mi külön kérésünkre az adat-
védelemre és biztosítási titokra vonatkozó hatályos jogszabály-
ok maradéktalan betartásával a Szolgáltató prioritással minden
észrevételt kivizsgál és visszajelzést ad.

Továbbra is arra kérünk mindenkit, hogy vegye igénybe ezt
a piaci viszonylatban is egyedülálló tartalommal bíró, komplex
egészségügyi szolgáltatást, mely teljes körû gondoskodást bizto-
sít mindazoknak, akik felelõs döntést hoznak az egészségükkel
kapcsolatosan.

Jó egészséget kívánunk!
Üdvözlettel:

Gál Rezsõ                      Lõrincz László
MVM TSZSZ                           MVM VÜT

elnök                                        elnök

MEGKÖTÉSRE KERÜLT AZ EGÉSZSÉGBIZTOSÍTÁSI SZERZŐDÉS
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Sokunk által várt nap is elkövetkezett,
hiszen ez az a nap az évben, mikor rég
nem látott jó ismerõsökkel, barátokkal
találkozhatunk. Idén ismét Tiszafüred
lett a helyszín, mivel a tavalyi visszajel-
zéseitek alapján maximálisan meg vol-
tatok vele elégedve és külön kértétek,
hogy ismételjük meg a helyszínválasz-
tást. 

Pénteken már bele is kezdtünk a
programokba, hiszen vacsora után már
meg is érkezett a meglepetésvendég
Dr. Zacher Gábor toxikológus szemé-
lyében, aki a mindennapi függõsége-

inkrõl és azok gyermekekre gyakorolt
hatásairól beszélt a fiataloknak. Sokszor
személyes tapasztalatait mesélte el vic-
ces formában. Minden története tanul-
ságos, elgondolkoztató és egyben szóra-
koztató is volt. Elõadása végén szívesen
vállalta a közös fotózást velünk és sze-
mélyes tanácsokat is adott az õt megszó-
lítóknak. Szombat reggel elsõ vendé-

günk dr. Szilágyi József, EVDSZ elnök
volt, aki beszámolt a szakszervezet el-
ért eredményeirõl, feladatairól, vala-
mint beszélt a fiatalokkal kapcsolatos
elvárásairól és a mozgalom fontosságá-
ról. Az EVDSZ Ligán belül elfoglalt he-
lyérõl, a nemrégiben megtörtént tiszt-
újításról is tájékoztatta a fiatal hallgató-
ságot.

Következõ vendégünk Balogh István,
a VIRÜSZ (MAVIR Szakszervezet) elnö-
ke volt. István interaktív bemutatójával
mozgatta meg hallgatóságát szakszer-
vezethez és üzemi tanácshoz kapcsoló-
dó kérdéseivel. Így pl. azt is megtudhat-
tuk, hogy az elsõ sztrájk a világtörténe-
lemben az ókori Egyiptomban történt
i.e. 1160 körül. Ez a hullám Magyaror-
szágra a 16. század elején érkezett meg,
pontosan a besztercebányai bányászok
tagadták meg a munkát akaratuk érvé-
nyesítésének érdekében. A Statisztikai
Hivatal által közölt adatokról is a hallga-
tóság véleményét kérdezte: vajon mi
okozza a szakszervezeti tagság nagy
mértékû csökkenését? Ti gondolkozta-
tok már ezen? Ha tudjuk a választ, te-
gyünk együtt ellene, ha nem, beszélges-
sünk többet róla! 

A nap további részében Keindl Zol-
tán (IT elnök) és Skuczi Ágnes (IT veze-
tõségi tag) vezényletével csoportos
munkában igyekeztünk a fentihez ha-
sonló kérdésekre választ adni közös erõ-
vel. A csapatok által összeírt válaszok-
ból egy külön kiadvány készül majd,
melyben megtudhatjuk, hogy mi fiata-
lok mit gondolunk, miként lehetne a
szakszervezetet vonzóbbá tenni a töb-
bi fiatal számára, mi az, amit mi fiatalok
hiányolunk a szakszervezetbõl vagy
épp túl soknak érzünk.

Természetesen a hétvége nem múlt
el buli és jókedv nélkül, melyhez Lovász
Lajos szolgáltatta a talpalávalót mi pe-
dig a hangulatot. Gyertek jövõre is, a
visszajelzéseket pedig tegyétek meg ifi
képviselõtöknél!

Szerzõ: Deák Dóra
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Az ifjúsági találkozó elõkészületeit 2016. június 1-jén tette meg az IT vezetõsége.
A helyszínt ezúttal a MVM OVIT Zrt. biztosította számunkra. Horváth József, az OVIT
Szakszervezet vezetõje örömmel üdvözölte az egybegyûlteket, majd kíváncsisko-
dásunknak eleget téve mesélt az OVIT jelenlegi helyzetérõl és tevékenységérõl a
villamos-energia szektorban, valamit a szakszervezet 2016-os feladatairól.

Az OVIT Szakszervezet elnökét Téglás József, EVDSZ elnökhelyettes követte,
aki beszámolt a legutóbbi találkozásunk óta megtett intézkedésekrõl és a hátralé-
võ tervekrõl. Beszámolójában többek között kitért az ágazati szakszervezetekkel
való szorosabb együttmûködésre, a LIGA-ban történt változásokra (tisztújításra), va-
lamint a Generali Biztosítóval kötött biztosításra is, ami kártérítési ügyekkel kapcso-
latos szolgáltatást foglal magába.

A következõ napirendi pont keretében átbeszéltük az ifjúsági találkozó részlete-
it. A tavalyi év tapasztalatai alapján és a vezetõségi tagok otthoni, fiataloktól hozott
véleményeit figyelembe véve igyekeztünk kialakítani a programot. Arról is döntöt-
tünk, hogy szakítunk az évek óta tartó hagyománnyal és idén nem stand-up com-
edy elõadót, hanem egy merõben más jellegû, de ugyancsak szórakoztató és egy-
ben hasznos tanácsokkal is ellátó elõadót hívunk meg.  Megegyeztünk a szakszer-
vezetbõl meghívott elõadókról is, akik a "hazai pályáról" tartanak majd a fiatalok szá-
mára beszámolót. A továbbiakban beszámolunk a találkozó sikerérõl is.

Az õszi üzemlátogatások szervezésének elõkészületeit is megkezdtük. Jelent-
kezzetek arra is minél többen, és képviselõtöknek adjatok visszajelzést a progra-
mok tekintetében, hogy tudjuk, mire van szükségetek, mit hiányoltok, vagy szeret-
nétek egy-egy rendezvényen való részvétel esetén.

IT ülés

IFJÚSÁGI 
TALÁLKOZÓ

Tiszafüred (2016. 07. 08-10.)

A TIVISZ-es résztvevõk

Lapunk 2. oldalán, valamint a www.vd.hu honlapon a szakszer-
vezeti szervezettség alakulásáról további adatok olvashatóak
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Bolvári László ügyvezetõt kér-
deztük a Vitamin Egészség- és Ön-
segélyezõ Pénztár küldöttköz-
gyûlésérõl, az önsegélyezõ pénz-
tári szolgáltatásokról:

– 2016. május 27-án tartotta tisztújí-
tó küldöttközgyûlését a Vitamin
Egészségpénztár – válaszolta
kérdésünkre Bolvári László. – A kül-
döttközgyûlés határozatképes volt,
tagjaink 94,8 %-a képviseltette magát.
Ezúton is szeretnénk megköszönni
küldötteinknek, hogy támogatták a
Küldöttközgyûlés döntéshozó mun-
káját. A közgyûlés a napirendben
meghirdetettel egyezõen végezte
munkáját, melynek során 23 határo-
zatot fogadott el. Jóváhagyta az Igaz-
gatótanács és az Ellenõrzõ Bizottság
beszámolóját, tudomásul vette a
könyvvizsgálói jelentést, elfogadta a
Pénztár 2015. Éves Beszámolóját, va-
lamint 2016. évi és 2017. – 2019. évek-
re vonatkozó Pénzügyi tervét. Az el-
hangzott módosítások átvezetését kö-
vetõen sor került az Alapszabály mó-
dosításainak elfogadására, melyek kö-
zül kiemelt fontosságú döntés, hogy
a Pénztár Egészség- és Önsegélyezõ
Pénztárrá alakult.

– A tisztújítás során kik kaptak
bizalmat a küldöttektõl? Kik let-
tek a testületek elnökei?

– A közgyûlés teljes tisztújításról sza-
vazott. A szavazás eredményeképp a
Pénztár irányító és felvigyázó testüle-
teinek 5 évre megválasztott tagjai:

Igazgatótanács

Babarik György
Dombi Jenõ
Kiss László
Krainhoffer Tiborné
Magi Imréné
Schmidt Péterné - Elnök
Szántóné Dr. Mónus Edit

Ellenõrzõ Bizottság

Ácsi Péter
Dr. Hamar Edina
Néber Tibor
Merva Eszter
Ruffné Márkus Kinga
Sós Lajos – Elnök
Weinbach András

A Közgyûlés ezt követõen jóváhagyta
a tisztségviselõk díjazásának változat-
lanul hagyására vonatkozó javaslatot
és a Pénztár könyvvizsgálójává válasz-
totta az UNIVERSAL-SALDO Kft-t.

– A tisztségviselõk közül többen
az elõzõ 5 évben is testületi tagok
voltak. Ez a tagság bizalmát mu-
tatja.

– Igen, mi is úgy értékeltük a szavazás
eredményét, hogy a pénztár választott
tisztségviselõi élvezik a tagság bizal-
mát. A választásokon történõ magas
részvétel megerõsíti választott tiszt-
ségviselõinket abban, hogy az általuk
képviselt, a testületek újraválasztott El-
nökei által a Közgyûlésen elmondott
alapelvekkel a tagság egyetért és támo-
gatja azt. Céljaink változatlanok: pro-
fesszionális informatikával, kártya-
rendszerrel támogatott magas színvo-
nalú, tagbarát, költségtakarékos mû-
ködés biztosítása. A pénztár vezetése
egyetért abban, hogy a szabályozási
környezet kedvezõtlen változásaira
nem lehet az az automatikus válasz,
hogy kártyadíjat vezessünk be, növel-
jük a levonásokat.

– Kik búcsúztak a testületi mun-
kától?

– Az Igazgatótanácsból Bori Katalin,
az Alcoa Kft. nyugdíjasa és Király Gyu-
la az OVIT Zrt. korábbi igazgatója kér-
te, hogy ne jelöljük újra. Horváth Já-
nos az MVM Zrt. volt osztályvezetõje
már korábban kérte felmentését. Az
Ellenõrzõ Bizottságból Stefán János-
né Zsuzsa az ERBE Zrt. és Bakai Lehel
a MAVIR Zrt. nyugdíjasa vált ki.
Schmidt Péterné meleg szavakkal em-
lékezett meg a kollégákról, akik közül
négyen a Pénztár alapító tagjai és meg-
köszönte munkájukat. 

– Térjünk át a pénztár új szolgál-
tatási ágára, az önsegélyezésre.
Mire érdemes odafigyelni, hogy
a tagok önsegélyezésre is fel tud-
ják használni megtakarított pén-
züket?

– A tájékozottság nagyon fontos.
Ezért, az elején biztos sok kérdés lesz,
de majd mindannyian belejövünk. A
VITAMIN Egészség- és Önsegélyezõ
Pénztár honlapján, ahol erre lehetõsé-

get kaptunk a társaságok
belsõ hálózatán, már tájékoz-
tattuk tisztelt tagjainkat az
önsegélyezõ szolgáltatások
bevezetésérõl. Élve a lehetõ-
séggel, most olvasóinkat is
szeretnénk megismertetni
az új, önsegélyezõ szolgálta-
tások igénybevételének álta-
lános feltételeivel a mellékelt
összefoglaló táblázatban
Egy-egy önsegélyezõ szolgál-
tatás a típusra rendszere-
sített igénybejelentõ
nyomtatványon, a csatolt
dokumentumokkal (pl. iga-
zolások) igényelhetõ. A
nyomtatványok útmutatást
adnak az elõírt igazolások
körére. 

– Tehát minden önsegélyezõ szol-
gáltatáshoz külön nyomtatvány
áll rendelkezésre használati uta-
sítással?

– Igen, a nyomtatványok a pénztár
honlapján érhetõk el, a honlapunk cí-
me: www.vitaminep.hu

– A családtagok is igényelhetik az
önsegélyezõ szolgáltatásokat?

– Önsegélyezõ szolgáltatást a pénztár-
tag igényelheti saját és kedvezménye-
zettje jogán, de kérek mindenkit, hogy
a honlapon, vagy ügyintézõinktõl tájé-
kozódjon minden konkrét ügyben.  

– Mikor kell kitölteni az igénylõ-
nyomtatványt? 

– Az önsegélyezõ pénztári szolgáltatá-
sok az egyes szolgáltatások alapjául
szolgáló esemény bekövetkezte után,
vagy az állapot fennállása idején nyújt-
hatók. Fontos, hogy az igényt a jogo-
sultságot igazoló dokumentum kéz-
hezvételét követõen legkésõbb 120
napon belül be kell nyújtani a pénz-
tárhoz.

– Az egyéni számlára befizetett
összeg, tagdíj, adó visszatérítés,
áthozott tagdíj azonnal felhasz-
nálható önsegélyezésre?

– Az önsegélyezõ szolgáltatások
többségénél a törvény várakozási
idõt ír elõ. Ez azt jelenti, hogy
ezeknél a szolgáltatásoknál az
egyéni, munkáltatói befizetések,
támogatói adomány csak 180 nap-
pal a befizetés után vehetõk igény-
be önsegélyezõ kifizetésekre. Az
egyéni számlán jóváírt hozam és adó-
jóváírás a jóváírást követõen, várakozá-
si idõ nélkül felhasználható önsegé-
lyezõ pénztári szolgáltatásokra is. Az
áthozott tagdíjaknál vizsgálni kell,

hogy mekkora az az összeg, amely már
180 nappal korábban és a várakozási
idõ - hat hónap - alatt is, folyamatosan
az egyéni számlán volt. A pénztári in-
formatikai fejlesztéseknek köszönhe-
tõen tagjaink naprakészen tájékozód-
hatnak, hogy az egyéni számlájukon
rendelkezésre álló összeg mekkora ré-
sze használható fel önsegélyezésre. Az
egészségpénztári szolgáltatásokra ez
a korlát nem vonatkozik. Pénztártagja-
ink ugyanakkor önsegélyezõ szolgál-
tatásokra is igénybe vehetik a VITA-
MIN Egészségpénztári megtakarítá-
suk azon részét, amelyet a megelõzõ
180 napban folyamatosan számláju-
kon tartottak.

– Mekkora lehet az önsegélyezés
összege? Például a tag kezében lé-
võ valamennyi tanszer, füzet
számlája igényelhetõ?

– Hasonlóan az egészségpénztári szol-
gáltatásokhoz itt is a tag egyéni szám-
láján meglévõ összeg a plafon, de egyes
szolgáltatásoknál a jogszabály maximá-
lis kifizethetõ összeget határoz meg,
pl. lakáshitel támogatásnál havonta a
minimálbér 15%-a, vagy beiskolázási
támogatásnál gyermekenként és éven-
te a minimálbér összege. Azon szolgál-
tatásoknál, amelyeknél igénybevételi
felsõ határ van megjelölve, a maximá-
lis értékösszeg a Pénztártagra és a szol-
gáltatásra jogosultakra együttesen ér-
vényes.
A pénztár az önsegélyezõ pénztári
szolgáltatást a szolgáltatási igény beér-
kezését  követõen legkésõbb 25 mun-
kanapon belül utalja. Az utalás a pénz-
tártag által írásban bejelentett bank-
számlaszámra történik.
Önsegélyezõ szolgáltatásra (beleértve
a fedezet hiány miatti részleges térí-
tést) minimálisan kérhetõ összeg
2.000 Ft.

– Mire figyeljenek oda a pénztár-
tagok, hogy a lehetõ leggyorsab-
ban hozzájuthassanak a megigé-
nyelt összeghez?

– Nagyon fontos, hogy az igénylések-
hez minden szükséges dokumentu-
mot csatoljanak hozzá a tisztelt pénz-
tártagok. Ezzel sok utánajárást el lehet
kerülni. 
Frissítsék a leadott elérhetõségeiket, ha
mégis szükség van egyeztetésre. Bank-
számlaszám megváltozása esetén fon-
tos az adatmódosító lap kitöltése.
Amennyiben a Szolgáltatási igény-
bejelentõn feltüntetett bankszám-
laszám nem egyezik meg a Pénz-
tárnál nyilvántartott bankszámla-
számmal, úgy az igénybejelentõ
nyomtatványt a Pénztár adatmó-
dosításként kezeli.

(Folytatás a 13. oldalon)

A Vitamin Egészség- és Önsegélyezõ Pénztár hírei

Bolvári László

A VITAMIN EGÉSZSÉGPÉNZTÁR 
RIPORTJA AZ ÜGYVEZETÕVEL 

FIZETETT HIRDETÉS.
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A Vitamin Egészség- és Önsegélyezõ Pénztár hírei

Önsegélyezõ szolgáltatás

Rokkantsági járadék, 
ápolási díj kiegészítése

Szülési segély

Gyermekgondozási díj (CSED,
GYED) kiegészítése

Felsõoktatási költségtérítés

Gyermeknevelési támogatás
(GYES, GYET) 

Beiskolázási támogatás

Közüzemi díjak támogatása védendõ
fogyasztónak minõsülõ tag részére

Temetési segély 
(hozzátartozó halála esetén)

Intézményi idõsgondozás 
kiadásainak finanszírozása

Álláskeresési támogatás

Lakáscélú devizaalapú jelzáloghitel
törlesztésének támogatása

Ki veheti igénybe

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag

tag

tag/szolgáltatásra jogosult

tag/szolgáltatásra jogosult

tag

Összege

rokkantsági járadék 34.475 Ft
ápolási díj 29.500 Ft

emelt összegû ápolási díj 44.250 Ft

gyermekenként max. 500.000 Ft

az ellátás alapjául szolgáló összeg
és a folyósított összeg különbözete

111.000 Ft / év

az ellátással azonosan

111.000 Ft / év

16.650 Ft/ hó

a temetési számla összege 
(max. az egyéni szla erejéig)

max. 28.500 Ft /hó

az álláskeresési segély alapjául 
szolgáló összeg és a folyósított

összeg különbözete

max.16.650 Ft/hó

Várakozási
idõ

180 nap

180 nap

180 nap

180 nap

180 nap

180 nap

180 nap

nincs

180 nap

180 nap

180 nap

(Folytatás a 12. oldalról)
A pénztártag a Pénztár szolgáltatásaira
akkor válik jogosulttá, ha megfelel az
alábbi feltételeknek:

– az igényelt szolgáltatás feltételeként
elõírt várakozási idõ eltelt,

– a pénztártagnak nincs a tagsági
jogviszony megszüntetésére vonat-
kozó elszámolása folyamatban (ki-
lépési, átlépési kérelme),

– az igénybejelentés elbírálásához
szükséges dokumentumokat hi-
ánytalanul a Pénztár rendelkezésé-
re bocsátotta,

– a szolgáltatás igénybevételére jog-
szerzõ közeli hozzátartozóját beje-
lentette a Pénztárba,

– a szolgáltatásra elõírt felsõ (maxi-
mális) értékhatárt még nem merí-
tette ki.

Megköszönjük Bolvári László tájékozta-
tását és összefoglaljuk a pénztár egész-
ségpénztári szolgáltatásain felül igénybe
vehetõ legfontosabb önsegélyezõi szol-
gáltatásokról elhangzott információkat.

A törvény esetenként 6 hónap várakozási
idõt ír elõ a munkáltatói vagy egyéni tagdíj-
befizetés és a felhasználás idõpontja között.
Ezt a táblázat várakozási idõ rovatában jelöl-
tük. Tisztelt pénztártagjaink önsegélyezõ
szolgáltatásokra is igénybe vehetik a VITA-
MIN Egészségpénztári megtakarításuk
azon részét, amelyet a megelõzõ 180 nap-
ban folyamatosan számlájukon tartottak.

A VITAMIN Egészség- és Önsegélyezõ Pénztár által június 1-tõl nyújtott 
önsegélyezõ szolgáltatásokat az alább táblázatban foglaltuk össze:

Begitterné Hédike megnyitja az ülést,
megemlíti a hiányzó tagokat, akik érte-
sítették távolmaradásuk okáról. Néma
felállással emlékezünk elhunyt társunk-
ról, Halász Gáborról. 

Nyugodj békében Gábor!
Ezután az Elnök asszony bejelenti a

napirend változást. Az elsõ elõterjesztõ
nem Rakóczki Lajos, hanem dr. Szilágyi
József, az EVDSZ elnöke aki beszámoló-
ját azzal kezdi, hogy az elmúlt idõszak
gyengére sikerült. Még nemzetközi
szinten vagyunk a legjobbak, mert az
IndustriAll kongresszusán határozat
született a közép-kelet európai bérek
felzárkóztatásáról. Az EU minimálbér
elvetésre került, EU alanyi jogú juttatás
elve szintén.

Országos szintû bérmegállapodás:
nem volt százalékos mértékû ajánlás!

Tárgyalások folynak a Munka Tör-
vénykönyve módosítása, elõnyugdíja-
zás lehetõségei, kafeteria (egy része adó
alá kerül!) ügyében. A munkáltatóknak
nem lesz érdeke a szociális juttatás! A
törvényi szabályozás ront a feltételeken!
Valamit elérni, ez tisztán látszik, csakis
a konföderációk összefogásával lehet!

Ágazati szinten nincs erre az évre
bérmegállapodás, többek közt azért,
mert egyes tagszervezetek, az elõzetes
megegyezés ellenére, külön-külön meg-

állapodtak a saját munkáltatójukkal! A
munkavállalói szövetség nem akar a to-
vábbiakban egyezkedni. Ágazati szin-
ten nincs lehetõség a még elégséges
szolgáltatás megállapítására a bíróság
szerint. Ez tudjuk mit jelent! Alapvetõ

probléma, hogy a tagszakszervezetek
helyi szinten felülírhatják az EVDSZ kö-
zösen elfogadott döntését! 

Dr. Szilágyi József beszélt még az EVD-
SZ költségvetésének változásairól, a
LIGA elnökválasztásról. Gál Rezsõ

egészségügyi okokra hivatkozva lemon-
dott. Pályázat kiírva a társelnökségre,
jelölve dr. Szilágyi József.

Ezután az EVDSZ Elnököt egyéb
ügyei elszólították, búcsúzott, távozott.

Következõ felszólaló Rakóczki Lajos,
a LIGA Nyugdíjas Bizottság elnöke. Be-
mutatkozás után beszélt a LIGA-VD-
SZSZ (vasutasok) kapcsolatáról, majd a
Nyugdíjas Tanács tevékenységérõl. A
kápolnásnyéki ülésen a „Madridi” dön-
tések korrekciójához kaptunk kérdése-
ket, és a válaszok kapcsán néhány fõ 
indítvány született:

– svájci indexálás a nyugdíjakra, 
– férfiak 40 éves munkaviszony utá-

ni nyugdíjazása,
– családtámogatás, az idõsek ellátá-

sának segítése. (Ezt a kormányzat
eléggé fordítva vezeti be!)

A LIGA Nyugdíjas Bizottsága javasla-
tokat készített Brüsszel számára. Itthon
a kormány arra hivatkozik, hogy a nyug-
díjas kosárba az ÁFA csökkentésekkel
több % nyugdíjemelés jutott!

Költõi kérdés: Ki érzi ezt így?
Az elnök asszony megköszönte a

hozzászólásokat, beszámolókat és zár-
ta az ülést.

Vida György
EVDSZ Nyugdíjas Tagozat

elnökhelyettes

Beszámoló az EVDSZ Nyugdíjas Tagozatának üléséről
2016. június 22

A VITAMIN EGÉSZSÉGPÉNZTÁR RIPORTJA AZ ÜGYVEZETÕVEL FIZETETT HIRDETÉS.
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2016.06.25.-én Pakson, immáron 34. alkalommal ke-
rült megrendezésre az iparági kispályás labdarúgó ta-
lálkozó selejtező, ahol 8 csapat vett részt. A tiszántú-
li régiót az E.ON debreceni csapata képviselte.

A csapatok bemutatkozása során szembetûnõ volt, hogy
az elõzõ esti fakultatív program igen jól sikerült. A jó han-
gulatú megnyitót követõen a csapatok 2 db 4 fõs cso-
portra osztva mérték össze erejüket. 

A pálya talaja volt kifogásolható, illetve a rekkenõ hõ-
ség, mely a játékosok szervezetét igencsak megviselte.
De a folyadékutánpótlásról kifogástalanul gondoskodtak
a szervezõk. 

A mérkõzések sportszerûen zajlottak. A debreceni
csapat kissé álmosan és ólomlábakon kezdte a mérkõ-
zést, de így is sikerült, szoros párharcban 2-1-re gyõzni-
ük. A 2. mérkõzésre felébredtek, és sikerült 4-1–es fölé-
nyes gyõzelmet aratniuk.

A 3. mérkõzésen a csoportelsõség volt a tét, mely meg
is látszódott a mérkõzés iramán. Sajnos az ellenfél igen
komolyan vette a mérkõzést, sok durvasággal és egy ki-
állítással a részükrõl, illetve igazságos döntetlennel ért vé-
get a mérkõzés, mely a debreceni csapat számára a cso-
portelsõséget és a döntõben való részvételt jelentette.

A döntõt „szokás szerint” a rendezõ paksiakkal ját-
szottuk. A mérkõzés igen magas színvonalon zajlott, és
roppant izgalmakat hozott. A mérkõzés nagy részében
a Debrecen játéka dominált, mely a gólokban is megmu-
tatkozott; de a paksi csapat nem adta fel s a mérkõzés
utolsó másodpercéig küzdött, de mégis 2-1-re a debre-
ceni csapatnak sikerült megõriznie az elõnyét.
A déli csoport selejtezõjét újra a Debrecen nyerte meg!

Gratulálunk a csapatnak, továbbá sikeres felkészülést
kívánunk a döntõre, mely ez év szeptemberében Móra-
halmon kerül megrendezésre!

Bodnárné Daxner Szilvia, TIVISZ

MVMDSZ Hírek
2015-ben indultunk elõször Közép-
Európa leghosszabb futóverse-
nyén, az UltraBalatonon.
A következõ mondattal búcsúz-
tunk el akkor: Vigyázz ULTRABAL-
ATON 2016-ban is jövünk!
Megígértük, teljesítettük!
Körbefutottuk, illetve Evelin kör-
betekerte a Balatont. A versenyzõ-
ink Balatonaligáról indultak és oda
is érkeztek vissza.

A csapat neve „Ultra NET”
2015 decemberében az MVM NET Zrt.
képviseletében, 12 fõs futócsapattal és 1
fõ kerékpárossal neveztünk a versenyre.
A szervezést és a megvalósítást az MVM
NET Zrt. Üzemi Tanácsa vállalta fel. Az
MVM NET és az MVM DSZ támogatásá-
nak köszönhetõen nem voltak anyagi
gondjaink, ezt ezúton is köszönjük! A fel-
készülés egyénileg történt, természete-
sen folyamatosan. A táv most is 220,9 km!

A 6 hölgybõl és 6 férfiból álló csapat
tagjai, immár rutinosan, a lovagiasság
szabályait betartva, elosztották egymás
között a szakaszokat. A logisztika terve-
zése, felhasználva a 2015-ös év tapaszta-

latait már gyerekjáték volt (köszi Uzsi).
Start: 2016. 05. 28-án 09.04 órakor

startoltunk. Plusz erõt adott a csapat-
nak, hogy a Vezérigazgató úr, a Beszer-
zési Igazgatónõ és Mûszaki Igazgató úr
is ellátogatott a startra.
A futóink:

– Csépke Bereniké (19,4 km)
– Góczáné Somodi Krisztina (11,1 km)
– Horváth Emese (6,1 km)
– Paulovits Angéla (12,5 km)
– Vidákovics Angéla (16,9 km)
– Tóth Anett (12,4 km)
– Bossányi Péter (23,5 km)
– Hódy Péter (25,9 km)
– Lapis Zoltán (13,6 km)
– Szíjjártó Krisztián (30,7 km)
– Vincze Lukács (28,2 km)
– Zsilák György (20,6 km)
A felkészülésnek és a rutinos elõké-

szítésnek köszönhetõen, minden a leg-
nagyobb rendben zajlott. A futóinkról

elmondható, hogy derekasan helytáll-
tak, küzdöttek a hõséggel, az emelke-
dõkkel, a fényre tóduló bogarak sokasá-
gával.

A kiszolgálókról is essen szó. A for-
galmat folyamatosan figyeltük, így tud-
tuk elérni, hogy a váltópontokon nem
kellett várakozniuk a futóinknak. A mo-
dern technikának köszönhetõen az in-
terneten is nyomon követhettük a fu-
tóinkat, ami nagy segítséget jelentett a
váltások megszervezésében. A forgal-
mi dugókat is sikeresen kikerültük (oly-
kor meglepõen kis forgalmú utakat ta-
lálva), hála a nagyszerû sofõreinknek.
Az ellátás is zökkenõmentes volt, így a
futóknak „csak” a futásra kellett kon-
centrálniuk. Gratuláció illeti meg ezért
a kiszolgálókat is: 
Kapás Tibor, Káplár Sándor, Kolos
Ádám, Méhes Zoltán, Szabó Zsolt.

Az elõkészítésben is sokan részt vet-

tek, köszönet érte! Nagy sikert aratott
a csapat mez, melyet Gerendai György
kollégánk tervezett. Örömteli volt lát-
ni az igazi csapatszellemet, az együvé
tartozás varázsát. Folyamatosan segí-
tettük, ösztönöztük egymást. A futók
valamennyiünkért futottak. Ezt a szel-
lemet kell tovább vinnünk magunkkal
a mindennapi munkába, és akkor vala-
mennyien jól járunk.

A futóversennyel párhuzamosan, ke-
rékpárral is meg lehetett kerülni a ta-
vat, mindezt egyéniben. Ezt a „laza brin-
gatúrát” Kindlinger Evelin kolléga-
nõnk teljesítette. Gratulálunk Evelin!

A célba érkezés: 2016. 05. 29-én
reggel 07 óra 26 perc.

Az utolsó métereken, csatlakoztunk a
befutónkhoz, Krisztinához. Osztozva
örömében, közösen szakítottuk át a kép-
zeletbeli célszalagot. A célba érkezés utá-
ni pillanatokban, a fáradság elszállt, nem
maradt meg más, csak az öröm, annak az
öröme, hogy sikerült, ismét sikerült!

Csodálatos volt Barátaim!
Gratulálok és köszönöm, hogy

öregítettétek az MVM NET hírne-
vét!

A verseny után közös ebéddel zár-
tuk a két napos programot.

Hogyan is fejezhetném be máskép-
pen az összefoglalót, mint: 2017-ben
sem hiányozhatunk!

Káplár Sándor
MVM NET ÜT elnök

MVM DSZ elnökhelyettes
A cikk fotóit Káplár Norbert készítette

34. IIparági kkispályás llabdarúgó ttalálkozó sselejtezõ –– PPaks

Megígértük, teljesítettük! - UULLTTRRAABBAALLAATTOONN 22001166

A XI. PADOSZ Családi Horgásznapot
május 27-én, ismét a Vörös-malom tónál
szervezte meg a PADOSZ Szabadidõ és
Sportbizottsága. Kellemes idõben, reg-
gel 7 órától gyülekeztünk a tónál, ahol
80-an gyûltünk össze, ebbõl 51 fõ neve-
zett a horgászversenybe. 

A horgászhelyek elfoglalása és a fel-
készülés után Lõrincz László PADOSZ
elnök pár szóval köszöntötte a résztve-
võket, ismertette a nap programját és a
versenyszabályokat, majd megkezdõ-
dött a horgászverseny, ami 9 - 13 óráig
tartott. A horgászok mellett családtagja-
ik, barátaik segédkeztek, pihentek.
Eközben a szervezõ csapat Kállai Lász-

ló fõszakács mellett sürgött-forgott, se-
gítve az ebéd elkészítését. A horgászok-
kal érkezõ családtagok közül többen is
kivették részüket a fõzésben, segítettek
a burgonyát megpucolni, feldarabolni. 

Délután egykor megszólalt a verseny
végét lezáró duda hangja. Majd a ver-
senybírák elindultak a kifogott zsák-
mány lemérésére a horgászhelyeken. 

A jól megérdemelt ebéd elfogyasztá-
sa után - ami ezúttal vegyes sertéspör-
költ volt fõtt burgonyával, kenyérrel és
savanyú uborkával - megkezdõdhetett
az eredményhirdetés.

A horgászok ez évben 39,28 kg halat
fogtak összesen. A legnagyobb kiemelé-

sével – mely egy 5,80 kg-os ponty volt
– Bíró Lászlónak kellett megküzdenie.

14 év alatti és 14 év feletti kategóriá-
ban hirdettük meg a versenyt.

Eredmények:
14 év alatti kategóriában:

I. hely:    Bartos István 2,22 kg-mal
II. hely:   Tiszold Dávid 2,18 kg-mal
III. hely:  Lovász Márton 1,44 kg-mal

14 év feletti kategóriában:
I. hely:    Sörös István 6,62 kg-mal
II. hely:   Bíró László 5,80 kg-mal
III. hely:  Tumpek István 4,30 kg-mal

W. M.
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A 27. Villamosenergia-ipari asztali-
tenisz találkozót a MAVIR ZRt. ren-
dezte Budapesten, 2016. június
10–12. között.

A verseny fõvédnöke Csomai Kamilla a
MAVIR ZRt. vezérigazgatója volt.

Résztvevõk elszállásolása a Fortuna
Szálloda és Étterem hajón történt. Ide
érkeztek a társaságok játékosai péntek
délután, itt történt a regisztráció és a
csapatvezetõi értekezlet is. A szállás na-
gyon szép, tiszta, teljes mértékben ki-
elégítõ volt. Az étkezések, a reggelik ki-
vételével, az ELMÛ Sporttelep éttermé-
ben történtek. Az ételek minõsége kitû-
nõ volt, az étteremben felszolgáló sze-
mélyzet gyorsan és udvariasan szolgált
ki bennünket!

A verseny elõtti szokásos technikai
értekezlet zökkenõmentesen, jó hangu-
latban zajlott. A verseny az ELMÛ Sport-
telep csarnokában volt lebonyolítva 14
asztalon. A csarnok e célra teljes mér-
tékben megfelelt, a szervezõ MAVIR
ZRt. gondoskodott a jól felszerelt büfé-
rõl, és külön vízautomatával biztosítot-
ta a játékosok folyadékszükségletét.

A verseny 15 versenyszámban lett
megrendezve. A lebonyolítás rendben,
a tervezetteknek megfelelõen zajlott,
köszönhetõen a két kitûnõ versenybí-
rónak: Kékedi Tibor és Sipos Ernõ urak-

nak, akik kimagasló tudásuk-
kal segítették a Találkozót!

Vasárnap 16 órára feje-
zõdött be a verseny. A
szervezõk felkészültsé-
gét bizonyította, hogy
semmit sem kellett vár-
ni az eredményhirde-
tésre, az utolsó mérkõ-
zés befejezése után azon-
nal kezdõdhetett! 

A gyõztesek és helyezettek

nagyon szép kupákat kap-
tak, 2 különdíj is gazdá-

ra talált, a legfiatalabb
és a legidõsebb ver-
senyzõ személyé-
ben.

A szombat esti gá-
lavacsora, bankett

megint csak a Szerve-
zõ cég profizmusát

igazolta, fantasztikus
svédasztalos vacsorát kap-

tunk korlátlan italfogyasztással. Vacsora
után Várhelyi Géza, a Villamosenergia-
ipar a Sportért Alapítvány kuratórium
elnöke ünnepélyes keretek között
Novák Lajosnak (MVM Paksi Atomerõ-
mû Zrt.) az Iparági Asztalitenisz Talál-
kozókon hosszú-hosszú évek alatt eltöl-
tött pályafutásáért a „Sportért és a Kol-
légákért” díjat, Urbán Erikának (MVM
Zrt.) és Géczi Istvánnak (ELMÛ-ÉMÁSZ

Társaságcsoport) a VITSPORT Alapít-
vány által alapított, 2016-ban elsõ ízben
odaítélt „A Villamosenergia-ipari Aszta-
litenisz Találkozók Örökös Bajnoka” ki-
tûntetést adta át. A díjátadó után a Buda-
pesti Madách Színház két tagja: Molnár
Szilvia és Krassy Renáta örvendeztetett
meg minket énektudásukkal, az est meg-
koronázása pedig a fergeteges hangula-
tot teremtõ Hanti Band zenekar volt!

Összességében a 27. Villamosener-
gia-ipari asztalitenisz találkozó nagyon
jó hangulatban, nagyon jó mérkõzések-
kel, és profi szervezéssel párosulva zaj-
lott le!

Nagyon nagy köszönet és dicséret a
MAVIR ZRt. szervezõ tagjainak!

Szeged, 2016. június 13.
Brunczvik Géza

Villamosenergia-ipari 
Asztalitenisz Bizottság elnöke
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Az Atomix Kft. volt a házigaz-
dája és szervezője idén a
XXXIV. Villamosenergia-ipari
Horgásztalálkozónak. A ver-
seny helyszínét és a szakmai
hátteret a Paksi Atomerőmű
Horgászegyesület biztosította. 

Az ország minden szegletébõl
Paksra sereglettek a szakterület -
horgászatnak hódoló- képviselõi,
így közel kétszázan gyûltek össze
a tartalmas kikapcsolódásnak, kö-
zösségépítésnek is alkalmas prog-
ramon. Közülük pontosan 144-en
a versenybe is beszálltak, amely
két napon át tartott.

A találkozó könnyed és vidám
hangulatához hozzájárultak a fut-
ball EB közvetítései. Az étkezé-
sek és egyéb külön programok
idõpontjainál, figyelembe lett vé-
ve a mérkõzések idõpontjai.  A
legfontosabb meccs szombaton
18.00-kor kezdõdött:  Magyaror-
szág – Izland mérkõzés, amit
mindenki nagy lelkesedéssel várt
és ez a lelkesedés örömmámor-
ba végzõdött. Nem maradhatott
el a tánc sem.

Idén is két kategóriában érté-
kelték a mezõnyt: elsõ osztály „
A” és másod osztály „B” kategó-
ria. Egyéniben az elsõ hat, csapat-
ban az elsõ három helyezett ka-

pott díjat, s a B csoport három el-
sõ helyezettje a következõ talál-
kozón az A-ban szerepelhet, míg
onnan a három sereghajtó vissza-
kerül a B-be. 

Eredmények:
A osztály - csapat:

1. Pa Zrt I.
2. EDF DÉMÁSZ I.
3. Mátrai Erõmû

A osztály - egyéni
1. Rácz István  -  PART Zrt I. 
2. Nagy Ferenc -EDF DÉMÁSZ 
3. Schäffer Károly -PART Zrt I. 
4. Megyeri Lajos - SZOLNOK II.

Tiszai Vagányok 
5. Forgó Zoltán - EDF DÉMÁSZ 
6. Izsák János - Debrecen I. E.ON 

Tiszántúli Áramhálózati Zrt.

B osztály - csapat:
1. Pa Zrt IV.
2. EON Szekszárd
3. EON Nagykanizsa

B osztály- egyéni
1.  Kertész András - PART Zrt IV. 
2. Kómár György – EON Nagykanizsa 
3. Bartha László – EON Szekszárd 
4. Vincze István – Budapest Erõmû 
5. Pusztai József – Budapest Erõmû 
6. Ifk. Vincze István – Budapest Erõmû
A „Mi vagyunk a legjobbak” kategóriában
a Tisza víz Vízerõmû ( középvállalati kate-
gória ) és az EDF DÉmász csoport( nagy-
vállalati kategória) végzett az elsõ helyen.

A verseny jó körülmények kö-
zött, jó hangulatban zajlott, remé-
lem a visszaküldött kérdõívek is ezt
támasztják alá.

Ignits Márta, ATOMIX Kft

34. VILLAMOSENERGIA-IPARI
HORGÁSZTALÁLKOZÓ – Paks, 2016. 06. 17-19.



16

Az Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók
Szakszervezeti Szövetségének lapja

Kiadja az Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók
Szakszervezeti Szövetsége

és a Mediaworks Regionális Kiadó Kft.
Tolna Megyei Irodája.

A kiadásért felel: dr. Szilágyi József elnök
és Póré László kiadóvezetõ

Fõszerkesztõ: Tóth Andrea Terézia 
Szerkesztõség címe: EVDSZ 1116 Budapest, Fehérvári út 
108-112. 1. em. 134-136. sz. iroda. Telefon: 06-1-202-10-92, 

telefax: 06-1-202-1534. E-mail: szerkesztoseg@vd.hu
A kiadó címe: Szekszárd, Liszt Ferenc tér 3.

Nyomdai elõállítás: Mediaworks Kiadó és Nyomda Kft. 
1082 Budapest, Futó u. 35-37. Felelõs vezetõ: Végh Petra

ISSN 1785-699X

2016. július-augusztus

Veszprém adott otthont idén július 1-3. kö-
zött a 66. alkalommal megrendezett Villa-
mosenergia-ipari Országos Természetbarát
Találkozónak, melyet a Gyõri Elektromos
VSK szervezett. Számtalan írás foglalkozott
már a kérdéssel, minden megnyitóbeszéd
kötelezõ eleme, miként tudott ennyi éven
át fennmaradni egy ilyen ritka hosszú múlt-
tal rendelkezõ találkozó – én meg sem kísér-
lem e rövid írás keretében a titkot megfej-
teni. Igaz, a titok megfejtéséhez is adalékul
szolgálhat, hogy megpróbálom az olvasók-
nak az idei találkozó hangulatát visszaidéz-
ni. Mert az idei találkozó a fantasztikusan jól
sikerült találkozók közé sorakozott be. Az
E.ON Észak-dunántúli Áramhálózati Zrt. fõ-
védnöksége alatt zajló találkozó szervezésé-
be a rendezõk tényleg beleadtak apait-anya-
it. Tudom, mert köztük voltam én is. A szer-
vezõk felkérték ugyanis a Természetbarát
Sportági Bizottságot, hogy szakmailag tá-
mogassa a rendezést. Bacsó Nándor, azaz
mindenki Nándi bácsija és jómagam segítet-
tük elsõsorban a terepi verseny megrende-
zését, de a rendezõk teljes jogú tanácsadó
tagként befogadtak minket, így számíthat-
tak tapasztalatunkra a többi versenyágban
és szervezési kérdésekben is. A legfontosab-
bat, hogy egy emlékezetes veszprémi talál-
kozót rendezzenek, a szervezõk már több
hónapja kitûzték célul, majd ezen cél érde-
kében tevékenykedtek lelkesen, és tényleg
mindenre odafigyeltek, igyekeztek minden
problémát már elõre kezelni. Persze 467 fõ
ellátása, kiszolgálása és még mellette a jó
hangulat biztosítása igazán embert próbá-
ló feladat.

A program a találkozón a megszokott
menetrend szerint zajlott. A péntek délelõt-
ti érkezést követõen mindenki elfoglalhat-
ta a kényelmes, jól felszerelt szobáját. Sze-
rencsés adottság volt, hogy mindenki egy
épületben volt elszállásolva, így a találkozó
jelleg még jobban kidomborodhatott. Dél-
után két órakor pedig a tájfutással és a sze-
nior versennyel megkezdõdtek a küzdel-
mek. Ezt követte a technikai megbeszélés

és a sportági értekezlet. Az utóbbin a társa-
ságok képviselõi a VOTT Versenyszabály-
zat módosítását tárgyalták meg, mert az élet
néhány területen felülírta a szabályzatban
foglaltakat, meg szükség volt azt a Villamos-
energia-ipari Sporttalálkozók Általános Ver-
senyszabályzatával is összehangolni. A talál-
kozó megnyitójára a Pannon Egyetem nagy
aulájában került sor, mely helyszín kellõen
ünnepélyes hangulatot biztosított a meg-
nyitónak (utóbb a szombat esti bankett-
nak és a záró díjkiosztó rendezvénynek is).

Szombat reggel aztán elrajtoltak a fõ
VOTT-versenyszámok, a városismereti ver-
seny és a terepverseny résztvevõi is. A te-
repverseny pályája Kádárta határában az
egykori katonai gyakorlóterepen került ki-
tûzésre, ahol meglehetõsen nyílt terepen
kellett a versenyzõknek a pályákat teljesíte-
ni, ám a rendezõk odafigyelésének hála a
nagy meleg nem okozott különösebb gon-
dot, a résztvevõk zöme elégedetten nyilat-
kozott a pályáról a versenyt követõen. Ez-
zel egy idõben a kérdéseken túl a városban
is a hõséggel küzdöttek a csapatok, ahol a
verseny szakmai színvonala szintén elisme-
réseket kapott, talán a versenyre adott me-
netidõ lehetett volna a versenyzõk szerint
kicsit hosszabb.

A szombat délután a rendezõknek a
munkát, a résztvevõknek a szórakozást je-
lentette. A rendezõk elsõsorban a verse-
nyek értékelésével voltak elfoglalva, míg a
résztvevõk Veszprém látnivalóival, hangu-
latával ismerkedhettek séta, nézelõdés ke-
retében. A rendezõk ehhez egy kis játékot
is kitaláltak: aki felkereste az elõre kijelölt
négy veszprémvölgyi helyszínt és ott be-
gyûjtötte a megfelelõ pecsétet, az sorsolá-
son vehetett részt, melynek díja egy két-
személyes wellness hétvége volt – termé-
szetesen Veszprémben.

A találkozókon megszokottá vált szom-
bat esti bankett felvezetéseként a veszpré-
mi színház tagjaiból álló trió sanzonjait hall-

hattuk, de az igazán nagy sikert az ezt kö-
vetõ pohárkoncert aratta. Együtt zenélt a
rendezõkkel együtt kb. 500 ember, még
most is borsódzik a hátam, amikor vissza-
gondolok rá: fantasztikusan eltalált, közös-
ségkovácsoló program volt. Ezt követõen a
versenyzõk ismételten bebizonyították,
hogy „holmi versenyekkel” azért nem le-
het õket lefárasztani, hisz a kitartóbbak haj-
nali egy óráig táncoltak a Turistabálban.

A vasárnap a VOTT-okon a találkozó le-
zárásának és az eredményhirdetésnek az
ideje. Bár sok díj kiosztásra kerül, idén a
Paksi Atomerõmû neve hangzott el leg-
többször, a fõbb díjak nyertesei általában
ebbõl a társaságból kerültek ki. Hála a táj-
futás és a veterán verseny díjainak szomba-
ti kiosztásának, és a jól kitalált forgató-
könyvnek, az eredményhirdetés az éppen
élvezetes hosszúságú volt. A jövõ évi talál-
kozóra elõzetesen még nem jelentkezett
rendezõ, így nem vette át a stafétát senki az
idei rendezõktõl. Reméljük, hogy egy ha-
sonlóan lelkes rendezõcsapat hamarosan
elvállalja a jövõ évi találkozó rendezését,
mert az idei találkozó is bizonyíték volt rá,
hogy ezt a találkozót ennyi év, ennyi alka-
lom után is érdemes megrendezni, van rá
igény mind sportszakmai, és még inkább
arról az oldalról, hogy az iparágon belül dol-
gozók évente legalább egyszer találkoz-
zunk egymással.

Jakab Albert, a TSB elnöke

66. Villamosenergia-ipari Országos Természetbarát Találkozó
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